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Proces-verbal 
încheiat în ședința Comisiei de ecologie, protecţia mediului şi igienizare 

din data de 25 ianuarie 2023, ora 10 
 

Ședința s-a desfășurat prin mijloace electronice, prin intermediul 
platformei online de videoconferință WebEx. 

 
Convocarea ședinței comisiei a fost făcută la solicitarea din data de 

17.01.2023 a doamnei preşedinte Ciceală Ana Maria. 

 

1. CICEALĂ ANA-MARIA – PREȘEDINTE – prezent 

2. VIȘAN HORIA-ALEXANDRU – SECRETAR - prezent 

3. PURCAREA SORIN – prezent 

4. GRAM ANAMARIA ALINA – prezent 

5. MUREȘAN MANUELA – prezent 

6. FLORESCU ADRIAN – CONSTANTIN – absent 

7. MAXIM MARIUS – CĂTĂLIN – absent 

8. STOICA IOANA – absent 

9. COMĂNICI ANCUȚA - SORINA – absent 

 

Ordinea de zi a comisiei: 
Dezbatere cu ONG-urile și persoanele interesate pentru bugetul 

Municipiului Bucureşti 2023 şi subordonate în domeniile mediu şi protecţia 

animalelor 

  

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

 Bună ziua, tuturor.  

 Astăzi pe ordinea de zi a comisiei de mediu avem o dezbatere 

împreună cu ONG-uri şi cu persoane care doresc să-şi exprime opinia în 

legătură cu bugetele subordonatelor de mediu ale Primăriei Generale. Am 

avut o astfel de primă discuţie împreună cu membrii comisiei marţea 

trecută şi acum, precum în fiecare an, vom continua această discuţie, aşa 
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cum am procedat şi în trecut, împreună cu ONG-urile în aceste două 

domenii, mediu şi protecţia animalelor şi toate instituţiile subordonate PMB 

pe aceste subiecte. Ca ordine de zi, ca să ştiţi să vă pregătiţi pentru astăzi, 

vom avea 9 astfel de subordonate şi direcţii şi am stabilitit următoarea 

ordine: Direcţia Relaţia cu ONG-urile, Direcţia de Mediu, ALPAB, ASPA, 

Administraţia Parc Natural Văcăreşti, Grădina Zoologică, Direcţia de 

Salubritate şi pentru Servicii Publice, inclusiv deratizare, apoi Centrul de 

Protecţia Plantelor şi Direcţia de Investiţii.  

 Înainte de anunţurile procedurale, aş dori să mă refer pe scurt la 

ceea s-a întâmplat sâmbătă în comunitatea noastră. Am fost cu toţii 

zguduiţi de tragedia morţii doamnei Ana Oroş. Vreau să exprim din partea 

mea şi din partea Comisiei de Mediu condoleanţe familiei, prietenilor şi 

colegilor doamnei Oroş. Nu este în puterea noastră să luăm înapoi ceea 

ce s-a întâmplat sâmbătă, însă cred că este mai mult decât necesar să 

învățăm din asta și să facem tot ceea ce ne stă în putință pentru ca astfel 

de tragedii cumplite să nu mai aibă loc. Desigur, am convocat, cum 

spuneam încă de marțea trecută această comisie cu ordinea de zi privind 

dezbaterea bugetelor, însă, având în vedere cele întâmplate, nu voi opri 

luările de cuvânt ale celor care doresc să exprime o opinie, mai ales când 

ajungem la punctul privind bugetul ASPA, despre această tragedie. Cred 

însă că este nevoie de un efort susținut și separat de subiectul discuției 

de astăzi de a înțelege ceea ce s-a întâmplat, de ce s-a întâmplat și de a 

găsi soluții împreună, astfel încât vă propun în primul rând membrilor 

acestei comisii consilieri, dar și celor prezenți azi și celor care poate ne 

urmăresc pe site-ul primăriei să avem o discuție separată împreună cu 

autoritățile din cadrul Primăriei Generale care se ocupă de Protecția 

Animalelor, ASPA, Poliția Locală de la Generală, dar și cu invitații din 

partea Poliției Locale Sector 6, poate din partea Jandarmeriei, poate din 

partea ATOP, care este Autoritatea de Ordine Publică de la nivelul 

Primăriei Generale și ANSVSA. Cum spuneam, nu face obiectul discuției 

de astăzi această analiză și efortul de a găsi soluții, însă propunerea mea 

este și în cadrul acestei comisii, noi consilierii, fiindcă am fost investiți de 

către cetățeni cu încredere şi cu atribuții chiar dacă deliberative și nu 

executive, inclusiv pe această problemă, să facem acest efort în zilele care 

urmează de a structura o discuție și de a încerca să găsim împreună soluții 

chiar și la nivelul Consiliului General şi la nivelul acestei comisii. În același 

timp, cred că este foarte greu să discutăm subiectul acesta astăzi, în 

condițiile în care emoțiile sunt încă foarte sus vis-a-vis de ceea ce s-a 

întâmplat, așa încât toate luările de cuvânt, vă rog să fie pline de respect, 
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indiferent de subiect, de decenţă, să fim sobri și să încercăm să ne limităm 

la a fi constructivi. 

Acum, revenind la procedură, ca de obicei vă propun să votăm 

ordinea de zi de îndată ce avem cvorum, dar vreau să începem discuțiile 

și cum spuneam procesul ar trebui să fie următorul: vă rog să vă înscrieți 

pe chat-ul de webex când doriți să luați cuvântul. Mai puțin mă refer acum 

la membrii comisiei consilieri ci la invitații noștri din partea ONG-urilor. Cei 

care doresc să ia cuvântul vă rog cu sintagma “înscriere la cuvânt” și vă 

voi da cuvântul în ordine. Dacă săptămâna trecută am avut consilieri care 

au putut să adreseze întrebări vis-a-vis de bugete, după ce acestea au 

fost prezentate de către direcții, săptămâna aceasta vă propun să 

procedăm invers, adică să dăm cuvântul invitaților noştri din comisie și 

apoi consilierilor care doresc să exprime o opinie, o recomandare sau să 

ia cuvântul. Aceasta ar fi ordinea pe care v-o propun. Iarăși: nu aș vrea să 

facem discuții în parallel. Atâta vreme cât discuțiile sunt constructive, vă 

asigur că vom putea cu toții să ne exprimăm, cei prezenți, indiferent că 

sunt din partea executivului, deliberativului, din comisie sau din partea 

cetățenilor, reprezentanților ONG-urilor invitate. Așadar, rugăminte încă o 

dată este să vă înscrieți la cuvânt în chatul respectiv, directorii nu e nevoie 

să se înscrie, vă voi da cuvântul ca să prezentaţi bugetul, doar invitații și 

membrii comisiei. Şi de asemenea, pentru invitații noștri vă rog să  

precizați numele dumneavoastră la început și eventual organizația ca să 

putem consemna în procesul verbal de ședință, care este o steogramă de 

fapt a discuției.  

 Acum, dacă mai sunt alte întrebări pe procedură din partea colegilor 

sau a invitaților? Dacă nu, aș începe cu Direcția Relația cu ONG-urile. Vă 

rog pe fiecare dintre instituții să prezentați în maxim cinci minute bugetul 

dumneavoastră de anul acesta și apoi în ordinea înscrierilor vom lua 

întrebări și sugestii. Noi, membrii comisiei vom încerca să punem toate 

aceste recomandări venite din partea dumneavoastră, din partea ONG-

urilor și publicului în amendamente sau în sugestii effective pentru 

direcțiile respective și instituțiile respective. Acesta este scopul de fapt al 

acestei dezbateri de astăzi, să putem să facem amendamente la buget în 

funcție de opinia dumneavoastră sau să recomandăm alte acțiuni pentru 

aceste instituții. Vă mulțumesc.  

Acum, dacă s-a conectat doamna director Irimia, da, o văd online, 

doamna director, dacă doriți. Bună ziua. Vă rog să prezentați foarte pe 
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scurt, maxim cinci minute, bugetul direcției dumneavoastră, pe care cum 

spuneam o să fie întrebări. 

 

Doamna Director Executiv Irimia Mihaela – Director Relaţia cu ONG, 

Sindicate şi Patronate 

Bună ziua tuturor. Bugetul pentru anul 2023 transmis la Direcția 

Economic din partea Direcției Relația cu ONG este referitor la, avem două 

mari programe pe care am lucrat și anul trecut și anul acesta vrem să le 

desfășurăm în continuare. Suma de 2 milioane 400 000 RON pentru 

bugetarea privind programul cu activitățile pe fonduri nerambursabile în 

baza Legii 350 pe activitățile de Protecția Mediului și Protecția Animalelor 

iar la capitolul bugetar exact cum este el încadrat în adresa de la Direcția 

Economic 20.30.30, mai avem 2 milioane RON pentru al doilea program 

pe care îl desfășoară Direcția Relația ONG-ul, este vorba de procesul de 

bugetare participativă. În 2022 am desfășurat și am încheiat cu succes 

programele pentru fondurile nerambursabile în baza Legii 350 pe Protecția 

Mediului și a Animalelor, am făcut, mă rog cei de la ONG-uri, suma pe 

care a dat-o municipiul București a fost de 684695,16 lei. Am avut un 

număr de opt proiecte. Toți cei cu care am lucrat, s-a încheiat foarte bine 

și toată activitatea lor și au primit fix banii pe care i-au consumat în acea 

perioadă de desfășurare a programului.  

Pentru anul acesta, pentru 2023, Direcția Relația ONG își dorește 

foarte mult să lucreze împreună cu comisia de mediu, vrem să facem mici 

modificări la acest regulament. Ecoul care a venit din partea acestor ONG-

uri în momentul în care s-a încheiat, în luna decembrie, pe 15 decembrie, 

când dumnealor au început să vină să ne aducă aceste raportări ale 

tuturor activităților desfășurate în baza acestui contract, a fost că sunt 

foarte multe hârtii pe care dumnealor trebuie să le depună, destul de 

stufos, un pic birocratic pentru ei și am gândit împreună cu colegii din 

direcția mea să facem câteva modificări. În primul și în primul rând este 

vorba de suma pe care o vor primi. Am să mă consult și cu cei de la 

Direcția Economic, dar propunerea din partea direcției noastre este ca 

avansul să fie de 70% ca dumnealor să poată pleca la lucru și să aibă bani 

în visterie să poată să lucreze, iar ultima tranșă să fie de 30%, când depun 

raportările pe toate activitățile, ultima tranșă de 30% li se vor transmite în 

cont fix la încheierea acestei raportări. Mai avem câteva modificări de 

făcut. Noi ne dorim o platform. Deci am lucrat cu, am fost într-o vizită de 

lucru la ARCUB, iar colegii noștri de la ARCUB din anul 2022 au pus în 
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lucru o platformă unde se încarcă toate aceste documente. Deci nu mai 

este nevoie să vină cu dosarul cu șină, vechea poveste dosarul cu șină cu 

toate hârtiile transmise. Iarăși va fi nevoie de o semnătură electronică ca 

marea majoritate a acestor ONG-uri au semnătură electronica. Având 

acea semnătură electronică toate documentele se pot încărca în 

platformă. Vom avea de discutat probabil la cabinet și împreună cu 

doamna administrator public cum putem să punem în lucru această 

platform, că pașii îi avem pentru că ne-am consultat cu colegii noștri de la 

ARCUB, știm exact cum procedează dânșii și am dorit să mergem fix pe 

aceeași platform. Este o plasăm la americană, se va face procedura 

necesară pentru achiziție, mai ales că suntem în era digitalizării, nu ne mai 

permitem să cerem 100 de hârtii la depunerea documentelor. Acelea se 

pot încărca pe platform. Închei cu să vă spun, înainte de a vă spune că 

probabil vor fi undeva la, anul trecut am avut 8, anul acesta cu siguranță 

vor trece de 20 de proiecte, dacă noi le simplificăm pașii și îi ajutăm și vom 

face și niște întâlniri și consultări cu ei ca să poată să știu exact ce au de 

făcut în continuare. Închei prin faptul de a spune că îmi doresc foarte mult 

ca bugetul pe care îl solicităm de la municipalitate, suma de 2 milioane 

400000 RON să încercăm să o cheltuim pe toată. Nu are rost ca bănuții 

să se întoarcă înapoi în buget când putem să dăm drumul la niște proiecte 

frumoase mai ales că sunt niște proiecte pentru municipalitate, deci pentru 

bucureșteni, cu toții locuim în București și ne dorim ca copiii sau părinții 

sau bunicii sau toți cei care vor participa și vor lua acte aceste proiecte să 

se bucure, să fie un lucru bun și frumos. 

Mulțumesc. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Vă mulţumesc mult. Mă bucur că avem pe cineva implicat și 

constructiv care s-a gândit la aceste acțiuni pentru începutul de an. 

Avem cred că o înscriere la cuvânt din partea Domnului Belciug de 

la Green Revolution, cu rugămintea vă rog să vă înscrieți și în chat pentru 

toți ceilalți până acum. Am văzut că ați ridicat mâna, însă nu știu de ce pe 

alt dispozitiv nu imi apare asta, așa încât vă rog domnule Belciug, după 

care urmează domnul Opriţa de la Fundația Comunitară București 

Platforma de Mediu București, după care mă înscriu eu dacă nu mai sunt 

alții înscriși din partea invitaților. 

Vă rog, domnule Belciuc. 
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Domnul Belciug Corneliu – Green Revolution 

Bună ziua, tuturor. Bună ziua, doamna Irimia. Mulțumesc pentru 

prezentare. Aș avea două trei lucruri de spus, de adăugat la ceea ce aţi 

spus dumneavoastră. Partea cu reducerea birocraţiei este un lucru foarte 

bun și sper să vă iasă și sper să vă iasă cât se poate de repede pentru că 

este cu adevărat o mare problemă când ai de jonglat între realizarea unui 

proiect și procentarea pe rezultate și … pe rezultate și pe de altă parte 

generarea unor hârtii. Pentru organizația noastră, de multe ori aceasta 

repezintă un impediment, noi preferăm să lucrăm cu fonduri private, să 

atragem sponsorizări pentru că birocraţia e mult mai mică și atunci ne 

putem focusa pe rezultate. În ceea ce privește proiectele, aţi spus că anul 

trecut ați avut opt proiecte în valoare de 684000 și anul ăsta vreţi să aveți 

20? Nu știu dacă este o idee foarte bună. Adică până la urmă, divizarea 

unui buget care nu este foarte generos în mai multe proiecte, nu face 

altceva, mă rog, evident că ajută mai mult organizații, dar scopul nu este 

să ajute neapărat organizațiile bănuiesc, scopul este să faceți, să 

contribuiți la realizarea unui impact în societate și atunci cumva cred că 

divizarea în mai multe proiecte mai mici nu face decât să reducă impactul 

pe care fiecare proiect poate să-l aibă într-un final supra asupra societății 

sau orașului sau zonelor în care dumneavoastră vreți să activați. Deci 

cumva cred că direcția de mers dacă vreţi pe termen lung nu ar fi neapărat 

divizarea în mai multe proiecte ci mai degrabă creșterea volumului sau 

sumelor pe care primăria le acordă pentru proiecte de Protecția Mediului 

realizate cu ajutorul organizaţiilor neguvernamentale în timp, adică să 

aveți an de an un buget din ce în ce mai mare. Şi aș avea și o întrebare 

pentru dumneavoastră. O singură precizare. Nu știu dacă, noi nu ne-am 

cunoscut. Noi suntem cei care organizează proiectul de byke sharing în 

București, suntem cei cu roaba de cultură din București. Noi suntem 

parteneri ai orașului și primăriei sub diverse forme din 2009, n-am accesat 

niciodată fonduri de la primăria capitalei pentru că a reușit să ne susținem 

din din zona privată dar aș vrea o întrebare pentru că aș avea o întrebare 

pentru dumneavoastră că nu mi-a fost clar: care sunt direcțiile mari pe care 

vreţi să le susțineți în 2023 atunci când vine vorba de selectarea unui 

proiect, adică pe ce mergeți? Mergeți de exemplu pe zona de transport, 

mergeţi spre zona de nu știu calitatea aerului, pe calitatea apelor, lacurilor 

și așa mai departe, adică nu-mi este foarte clar care este direcția în care 

vreți să finanţaţi proiecte în 2023. 
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Mulţumesc. 

 

Doamna Director Executiv Irimia Mihaela – Director Relaţia cu ONG, 

Sindicate şi Patronate 

Ca să vă răspund la prima întrebare, ați făcut mențiunea că ar trebui 

sume mult mai mari pentru proiecte. Noi lucrăm pe legea 350 și în baza 

acestei legi suma maximă poate care poate fi acordată de municipalitate 

pentru un proiect este de 150.000 RON/proiect, deci avem acest barem. 

Nu avem cum să modificăm această sumă. Ea inițial a fost modificată. În 

2021 s-a lucrat pe suma maximă de 100000 RON pe un proiect iar ulterior 

în 2022 a existat o hotărâre de consiliu 338 din 2022 unde a fost modificată 

la suma maximă de 150.000 RON, iarăși o să pot face o discuție cu 

doamna consilier Ciceală și cu doamna consilier Ana Maria Gram, 

dumneaei a elaborat acel, a făcut amendamentul anul trecut de a modifica 

hotărârea, de a modifica suma, plecând de la 100 s-a dus la 150. 

Momentan noi suntem obligaţi să respectăm acest barem. Iarăși, perioada 

de implementare a proiectului, că nu este o perioadă lungă. Sunt pași care 

trebuie să-i urmăm. Trebuie după ce se votează bugetul, se va înainta un 

program annual, se transmite în Monitorul Oficial acest program, se 

comunică, se așteaptă o perioadă de 30 de zile că așa este legea de a fi 

transmise aceste proiecte, deci noi plecăm la lucru undeva în luna mai 

iunie. Perioada de implementare e micuță. De aia nici nu există fonduri 

foarte mari. Nu avem varianta de a lucra pe doi ani cum e la bugetare 

participativă sau alți ani, mai mult, trei sau, deci noi ne lucrăm, noi lucrăm 

fix pe bugetul pe care îi primim într-un an de zile. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Scuzaţi că vă întrerup. Dar totuși dacă am putea să devansăm 

această perioadă de mai-iunie fiindcă acel program anual ar putea să fie 

adoptat cât mai repede acum la începutul lunii februarie, nu?  

 

Doamna Director Executiv Irimia Mihaela – Director Relaţia cu ONG, 

Sindicate şi Patronate 

Da, după ce primim bugetul, noi imediat… 
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 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bugetul va fi votat probabil săptămâna viitoare, mă aștept, deci  

putem imediat după sau chiar în aceeași ședință să avem și programul 

respectiv și atunci perioada de implementare ar crește cu cel puțin două 

luni de zile, dacă call-ul este din februarie. 

 

Doamna Director Executiv Irimia Mihaela – Director Relaţia cu ONG, 

Sindicate şi Patronate 

Da, da, da, mai câștigăm ceva timp. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Cât despre activitatile prinse acum în regulament, adică în 

regulamentul respectiv sunt specificate acum toate activitățile pe care se 

poate construi. 

 

Doamna Director Executiv Irimia Mihaela – Director Relaţia cu ONG, 

Sindicate şi Patronate 

Activităţile sunt foarte foarte multe. Mare parte sunt … 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Pot fi adăugate însă, cu siguranţă.  

Îi dau cuvântul domnului Opriţa de la Fundaţia Comunitară 

Bucureşti. 

 

Domnul Opriţa Alexandru – Fundaţia Comunitară Bucureşti 

Bună ziua. 

Mulţumesc pentru organizarea întâlnirii, în primul rând. Şi e o tradiţie 

pe care o salutăm. Aş avea şi eu două comentarii, unul cu privire la 

finanțările nerambursabile, sper că am auzit și unul cu privire la bugetarea 

participativă. Cu privire la finanțe nerambursabile, poate dacă nu ne știți, 

noi Fundația Comunitară suntem probabil cea mai, cel mai mare grant 

giver din București în momentul actual, 11 ani de activitate, peste 700 de 
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proiecte finanțate, peste 4 milioane € aduşi din mediul privat către 

comunități sub formă de granturi la care pot aplica și grupuri civice 

informale persoane fizice sau ONG-uri. Din punctul ăsta de vedere, anul 

trecut am participat inclusiv la discuțiile pentru îmbunătățirea 

regulamentului și am încercat să strângem feedback din comunitate să 

facem un transfer de know-how sau dinspre grant giverii privați spre 

primărie. Principala problemă e întradevăr cu legea 350 care e destul de 

rigidă și care ar trebui ea modificată pentru a permite mai multă flexibilitate 

și mai puțină birocrație. Îmi aduc aminte că Anul trecut am avut discuții cu 

Ana Ciceală și cu Ana Maria Gram pe regulament și am încercat să 

împingem la maxim regulamentul spre legea 350 astfel încât să fie cât mai 

flexibil. Sunt două puncte critice. În primul rând subscriu la ce a spus Ana, 

este foarte important ca orice lună care poate fi câștigată pentru 

implementarea proiectelor să fie câștigată, anul trecut chiar și proiectele 

din prima rundă de finanțare înțeleg că au semnat şi au primit bugetul 

cumva în luna septembrie, ceea ce e destul de târziu și îi limitează destul 

de mult mai ales dacă vrem să avem proiecte cu impact în București și nu, 

să nu, campaniile de informare sunt foarte importante, dar dacă lăsăm 

două luni, trei luni de implementare, vom avea probabil doar campanie de 

informare și doar chestii educative, oamenii nu au timp. În al doilea rând 

vă încurajez să luați legătura cu toți cei care au primit finanțare în ultimii 

doi ani și să luați feedback direct de la ei. Noi am făcut chestia asta, am 

vorbit cu cei pe care îi știam şi interacțiunile nu au fost de multe ori cele 

mai prietenoase cu Direcția de ONG-uri și cred că aici ar mai fi de lucrat, 

ar ajuta mai mult setarea unor reguli încă dinainte de aplicare sau 

exprimarea unor așteptări din ambele părți înainte încă dinainte de a aplica 

și după aceea în momentul în care aplicați, oamenii ar trebui să știe exact 

ce trebuie să aducă la raportare, înțeleg că nu există un dosar de 

documente tip pentru raportare, există doar ce e scris în regulament și 

după aia apar tot felul de ping-pong-uri. Deci vă încurajez să vorbiți cu cei 

care au aplicat, cu fiecare care au aplicat anul trecut, cu fiecare în parte 

sau să faceți o ședință la care se strângeți feedback de la toți și înainte de 

a lansa regulamentul și în timpul concursului și după. Pe lângă chestia 

asta, mi se pare foarte important dacă se dorește din nou îmbunătățirea 

regulamentului, să nu ne cramponăm de chestia asta. Anul trecut în 

consiliu cred că a trecut din a treia tură și asta a decalat foarte mult și 

calendarul. Deci dacă aveți un buget aprobat. Probabil nu va fi absorbție 

100% din prima rundă. Vă încurajez să dați drumul cât mai repede, 

proiectele să poată aplica, să aibă un termen mai lung de de implementare 

iar dacă se reușește îmbunătățirea regulamentului desigur puteți să mai 
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faceți o rundă de finanțare. Asta pe parte de finanțare nerambursabilă de 

mediu, unde și eu cred că au fost proiecte faine în trecut, chiar dacă nu au 

fost multe. 

Pe partea de bugetare participativă, mă bucur sincer să aud că e 

continuat exercițiul, anul trecut au fost niște sincope, ceea ce cred că 

lipsește însă e încrederea în rezultate, avem proiecte declarate 

câștigătoare încă de acum doi ani din 2021 care nu au fost implementate 

și asta nu aduce foarte multă încredere în acest instrument, faptul că nu 

vedem comunicarea unor rezultate finale ale proiectelor sau a unui mod 

de implementare… să faceți în timp util, dar știu că nu puteai să votezi de 

pe mailuri de gmail, nu puteai să te loghezi, o chestie de genul ăsta, erau 

niște probleme tehnice care s-au perpetuat de la un an la altul, au existat 

și în 2021 și în 2022 şi sperăm că în 2023 probleme tehnice cu platforma 

să nu mai existe. În rest ce vreau să vă spun e că puteți conta pe noi 

Fundația Comunitară de București și platforma de mediu ca partener de 

dialog, dacă vreți putem să ne vedem, putem să încercăm să vă dăm un 

feedback din experiența noastră, să vă spunem cam cum facem noi 

lucrurile mai ales pe acordare de finanțări nerambursabile. Ar fi ideal să 

fie și cred că ar fi frumos să fie și baremuri ridicate în timp dacă e posibil 

acest lucru, dar știu cât de greu a fost data trecută în consiliu să treacă, 

pentru că într-adevăr ar permite realizarea unor proiecte mai mari cu 

impact mai mare și nu a multora mici.  

Vă mulțumesc. Cam atât din partea mea. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Vă mulțumesc și eu. Eu mi-am notat recomandările dumneavoastră. 

Cred că sunt valoroase și într-adevăr poate va fi nevoie de altă rundă de 

finanțare. Vedem câți înscriși vor fi și câți câștigători vor fi în prima rundă 

de finanțare, dar anul trecut a fost posibil fiindcă programul anual a fost 

formulat în așa fel juridic vorbind ca să poată fi organizată o altă rundă. 

Observ acum, înainte să-i dau cuvântul domnului Halaliuc de la Viitor 

Plus, că a intrat domnul Purcărea în ședință, dumnealui a fost în altă 

comisie până acum, așa încât aș spune că putem să votăm ordinea de zi, 

cred că avem cvorum, dacă îmi poate confirma domnul Dancă. 

 

 



11 
 

Asistent comisie 

Da, doamna preşedinte. Sunt cinci din nouă membrii prezenți. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Perfect. Rog să se abțină de la vot oricine nu este membru al 

comisiei. Adică numai membrii comisiei votează. Puteţi să dați drumul la 

votul ordinii de zi. 

 

Asistent comisie 

Puteţi vota. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Eu sunt logată pe două dispozitive, dar am votat numai de pe unul 

și să știți am votat pentru. 

 

Asistent comisie 

Domnul secretar Horia Vișan, puteți vota.  

Mulțumesc. 

5 voturi pentru, 0 abțineri, 0 voturi împotrivă. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Perfect. Vă mulțumesc mult. Mulțumesc și colegilor prezenți și 

mulțumesc și asistenței tehnice, dacă n-am făcut-o până acum, domnului 

Dancă și domnului Dragomir. 

Îi dau acum cuvântul Domnului Halaliuc de la Viitor Plus. Vă rog, 

domnule. 

 

Domnul Halaliuc Alexandru – Viitor Plus 

Bună ziua. Felicitări pentru organizarea acestei întâlniri. Atunci când 

m-am înscris la cuvânt voiam să pun şi eu pe tapet problema scurtei 
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perioade de implementare care în fiecare an a fost de câteva luni, chiar 

dacă în mai s-a dat drumul, dar până la finalul anului trebuia raportat. Asta 

e ceea ce voiam să spun. Am auzit că se încearcă ca în acest an să se 

dea drumul mult mai repede. Noi de la Viitor Plus am avut colaborări și 

anul trecut cu Primăria Capitalei, am avut un proiect pe harta reciclării și 

voiam doar o întrebare, spunea doamna Irimia de faptul că vor exista în 

continuare întâlniri cu mediul ONG în care să se ia în discuție pe partea 

de raportare și să să ia discuție presupun toate aspectele care ar face ca 

această colaborare dintre ONG-uri și Primăria Capitalei să fie cât mai 

fluidă, voiam să întreb dacă există un program al acestor întâlniri, dacă v-

ați gândit la un program sau cum vom știi, cum vom avea cunoștință de 

datele când vor avea loc acele întâlniri pentru a putea participa? 

Mulţumesc. 

 

Doamna Director Executiv Irimia Mihaela – Director Relaţia cu ONG, 

Sindicate şi Patronate 

O.K. Am înțeles întrebarea. În primul rând, discuția pe care am 

purtat-o … voiam să-I mulţumesc pentru toate recomandările frumoase pe 

care ni le-a făcut și voiam să vă spun că am luat în lucru întâlnirea cu 

ONG-urile, în special cu cele cu care am lucrat anul trecut și acum doi ani 

pentru a primi exact acel feedback de care avem nevoie ca să putem să 

vedem ce modificări vor trebui aduse legat de modul de lucru al ONG-

urilor, ulterior vor veni modificări și din partea noastră internă ca să putem 

simplifica activitatea și pentru ONG-uri să fie ușor și pentru noi ca să 

putem să strângem toate documentele într-un timp cât mai scurt și să 

facem toată decontarea către Direcția Financiară. Exact asta se face la 

decontare, strângem toate hârtiile tot ce au făcut dânşii, plăți, le punem în 

niște documente și le transmitem la Direcția Financiar să fie validate și 

trebuie să să poată să facă plata. 

Legat de întâlnirile pe care vrem să le facem, inițial, că prima 

întâlnire Îmi doresc foarte tare s-o fac astăzi săptămâna aceasta la sfârșit 

sau săptămâna viitoare, voi transmite invitații la aceste ONG-uri, inclusiv 

membrilor acestei comisii dacă cumva vor putea să ia parte, să discutăm 

împreună cu dânșii. Ulterior am gândit că acest regulament să vină și cu 

o modificare legat de monitorizare. Deci e vorba că trebuie noi, ca direcția 

ONG, după ce s-a încheiat acest contract să putem să facem monitorizări 

pe fiecare proiect în parte. Având în vedere acea monitorizare, vom 

transmite un raport de monitorizare împreună cu decontarea respectivă a 
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acestor cheltuieli pe care o transmit ONG-urile. Mă gândesc că această 

monitorizare va întări foarte mult relația între Direcţia Relaţia cu ONG și 

beneficiarul acelui contract, pentru că vor exista colaborări între 

persoanele care fac aceste monitorizări. ONG-urile vor fi informate, orice 

nelămurire legată de un document pe care trebuie să-l aducă la primărie. 

vor lua legătura cu persoana care va face monitorizarea. Sper să fie o 

legătură bună și să să putem colabora frumos cu oamenii din aceste ONG-

uri pentru că la o adică de fapt nu este vorba de, este o relație de lucru 

aici. Nu există că noi suntem primărie sau ei sunt ONG-uri și trebuie să fie 

supuși nouă sau invers. Nu. Totul este o relație de lucru și dacă lucrăm 

frumos, vor ieși și niște proiecte foarte frumoase iar cei de la ONG-uri nu 

vor mai fi supărați că trebuie să depună 100 de hârtii pentru că vor avea 

acel suport din partea noastră a angajaților, iar întâlnirile le vom face la 

cererea ONG-urilor. Deci când vor fi ceva nelămuriri, în timpul proiectului 

mă refer, deci după ce va și înainte de a semna contractul și ulterior după 

ce va fi semnat acest contract, dânșii ne pot face cerere sau vor suna și 

putem să facem întâlniri de lucru că dumnealor asta au nevoie. Am înțeles 

că fiecare instituție lucrează în felul ei, că am avut un ONG care a avut 

proiecte și la Primăria Sector 2 și la Primăria Capitalei și mi-au spus că 

fiecare are stilul lui de a lucra, drept pentru care consider că e necesară 

că această colaborare între beneficiari și direcția care se ocupă din cadrul 

Primăriei de acest proiect să fie foarte strânsă și să ne înțelegem foarte 

bine. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Vă mulțumesc, doamna director. Mă bucur foarte mult că există 

această deschidere la în cadrul Direcţiei Relaţia cu ONG-urile pentru a 

colabora cât mai constructiv și din ce în ce mai bine cu cei care furnizează 

de fapt servicii de mediu pentru bucureşteni pentru aceste proiecte și 

proiectele din cadrul acestui program se implementează fiindcă altfel nu 

se pot vira banii de bugetare. Aș vrea să punctez, pentru că nu cred că ați 

văzut pe chat, domnul Oprița a spus că important e ca la discuția de 

feedback să fie și cineva de la financiar. Să-i invitaţi şi pe dumnealor. De 

asemenea, nu cred că ați menționat dumneavoastră dar data trecută în 

comisie aţi spus că sunteți în lucru și cred că ați depus deja procedurile 

dumneavoastră interne de lucru tocmai pentru a vă simplifica modul în 

care reacționați la cererile venite din partea cetățenilor sau ONG-urilor și 
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cred că și asta e foarte important să aveți în cadrul direcției proceduri 

foarte clare. Domnul Belciug s-a înscris din nou la cuvânt. Vă rog. 

 

Domnul Belciug Corneliu – Green Revolution 

Am ascultat cu mare atenție și răspunsul doamnei Irimia și răspunsul 

dumneavoastră, doamna Ciceală precum și răspunsul dat de Alex Oprița. 

Eu revin asupra ideii pe care am spus-o la început legată de buget și 

asupra sumelor care se acordă. Înțeleg există această limitare dată de 

legea 350, înțeleg că există această sumă mărită anul trecut de la 100 la 

150 de mii. Dar având experiența implementării unor proiecte destul de 

mari atât în București cât și în alte orașe în decursul ultimilor 14 ani, vreau 

cu toată, cum să vă zic, responsabilitatea, să vă spun că atâta vreme cât 

primăria va acorda sume mici și eu consider că 150.000 este o sumă mică 

pentru proiectele care pot fi implementate, nici rezultatele aşteptate nu pot 

să fie foarte mari. Uitaţi, a dat domnul Opriţa un exemplu. Ei au distribuit 

4 milioane de euro ca organizaţie nonguvernamentală, strângând bani din 

fondurile private. Primăria nici nu se ridică la cât e, la 10% din suma pe 

care o distribuie un ONG. Noi avem bugete mai mari decât distribuie 

primăria. Eu cred, doamna Ciceală, dacă este să vorbim an de an şi dacă 

vrem să avem rezultate pozitive, nu doar să facem niște proiecte pentru 

că trebuie făcute și astea şi dacă vrem cu adevărat să avem impact în 

societate şi vrem cu adevărat să facem, să existe un parteneriat între 

primărie și organizațile nonguvernamentale. Eu cred că bugetul trebuie să 

crească și cred că și legea respectivă trebuie modificată. Este un efort 

care trebuie făcut, înţeleg că există voturi, că există politică în spatele 

acestor decizii, există tot felul de semne de întrebare, toate astea sunt 

reale, dar cu bugete mici nu o să putem niciodată să facem proiecte de 

impact. Nu pot fi făcute, adică dacă îi daţi unui ONG 100.000 sau 150.000 

şi el trebuie să-şi plătească şi salariile şi chiriile, să facă şi proiectul, 

publicarea şi partea de raportare, gândiţi-vă care sunt banii care ajung cu 

adevărat să creeze un impact în societate… 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Dacă îmi permiteţi să vă răspund. În primul rând apreciez foarte mult 

ceea ce spuneți și sunt perfect de acord cu dumneavoastră. Într-adevăr e 

nevoie să avem bugete mai mari și să creștem acea sumă și să avem și 

un buget anual mai mare overall, dar sunt niște lucruri, adică e un istoric 
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aici în spate și lucrurile stau așa în acest moment de timp din cauza 

acestui istoric. Deja este al treilea an în care avem această discuție vizavi 

de acest proiect. Legat strict de legea 350. Înainte de acest an 2021, pe 

aceste domenii nu au fost acordate fonduri. Este prima dată când primăria 

generală face acest lucru la propunerea acestei comisii și a consilierilor 

din această comisie. Deci este abia al treilea an când un astfel de program 

se implementează. Bugetele acordate au fost așa: în 2021 s-au acordat 

1,4 milioane, anvelopa bugetară totală, au fost accesați din cauza faptului 

că programul nu este cunoscut programul cred că până în 500.000 RON, 

deci nu au fost suficiente proiecte casă poate fi accesați toti banii. Acum, 

anul trecut cu greu politic am reușit să trecem acele amendamente ca să 

simplifice și să adauge la activități tocmai ca să permită mai multor ONG 

uri să propună mai multe tipuri de proiecte pe activități multiple fiindcă erau 

mai puține activități anul trecut de exemplu pe zona de creștere a albinelor 

și au mai pus câteva lucruri (după care s-a ajuns la niște discuții absurde 

în Consiliul General). Adică acele amendamente au trecut cu alte 

amendamente peste ele, după cred că trei sau patru ședințe de consiliu. 

Pe de altă parte, pe suma respectivă individuală cred că există consens 

politic ca ea să fie crescută chiar dacă nu pentru persoanele fizice fiindcă 

și anul trecut a fost o discuție întreagă pentru persoanele fizice să putem 

ca și acestea să poată aplica și ce fel de persoane fizice conform legii, 

deci da pe termen lung există această oportunitate zic eu și și eu aș 

propune anul acesta de exemplu să avem 5 milioane sau 10 milioane 

RON, însă anul trecut de exemplu au fost accesați accesați cred că 

600.000 dacă am înțeles bine de la doamna director din 2.400.000 lei  

anvelopă totală bugetar. Anul acesta am bugetat din nou 2.400.000, de 

fapt dumnealor au venit cu propunerea aceasta de la Direcția Relația cu 

ONG-uri, însă cred că aș vrea să crească cumva acest program dacă se 

poate organic și inclusiv oamenii să afle din ce în ce mai mult, 

reprezentanți de la ONG-uri, că el există ca să poată aplica și să avem și 

o procedură din ce în ce mai bună și mai fluidă pentru programele 

respective. Încă o dată cred că merită încercat. Adică merită încercat să 

avem și o anvelopă mai mare și să avem și un prag mai sus. Pe de altă 

parte, există o limitare, de exemplu Fundația Comunitară București dă 4 

milioane pe mai multe domenii decât astea două din câte știu eu. Noi, la 

Primăria București dăm 2.400.000 lei. Pe de altă parte acele proiecte de 

la Fundația Comunitară nu sunt limitate în timp de legea 350, care spune 

că până pe 15 decembrie a anului fiscal trebuie să fie raportate și finalizate 

toate activitățile unui proiect. Şi atunci, din cauza acestei limitări 

legislative, niciun program nu poate continua cu niciun fel de activitate sau 
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indicator după 15 decembrie, deci e acest istoric în spate și de program și 

legislație. Pe de altă parte, mai există două subordonate care dau pe L 

350/2005 pe alte domenii, pe sport face Proedus-ul și acolo nu mai știu 

cât e propus bugetul de anul acesta, cred că 1 milion și la Direcția 

Generală de Asistență Socială cred că sunt și acolo 3 milioane de lei 

numai cu proiectele sociale și care au legătură cu domeniul social și 

serviciile sociale. Practic în acest program de la Direcția Relația cu ONG-

uri este ca un pilot să spunem, pe care îl facem și nu sunt doi ani de fapt, 

2021 și 2022, acesta este al treilea an, 2023.  

Vă rog doamna consilier Gram. Scuzați-mă că am terminat abia 

acum. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Mulțumesc.  

Voiam să vă spun că am verificat în legea 350/2005 și atunci când 

am lucrat anul trecut pentru îmbunătățirea regulamentelor și nu există o 

limită pe sumă pe proiect și noi într-adevăr am crescut-o la 150.000, au 

fost foarte multe discuţii cu foarte mulţi colegi consilieri din Consiliul 

General s-au opus, au trecut nu mai știu, a treia oară sau a patra oară la 

vot, amendamentul a fost foarte dificil și oricum ei cereau tot timpul 

reducerea acestei sume. Cred că merită să încercăm să obținem acordul 

lor să creștem suma, sunt de acord cu dumneavoastră, domnul Corneliu 

Belciug că este mică și nu putem să facem proiecte de impact cu o sumă 

atât de mică. Eu cred că împreună cu colega mea Ana Ciceală şi ceilalţi 

colegi din Comisia de Mediu trebuie să facem efortul și cu dumneavoastră 

să faceți presiuni pe ceilalți colegi din Consiliul General să înțeleagă că nu 

ai cum să faci proiecte de impact cu o limită atât de jos.  

Mulțumesc mult. 

Am cerut cuvântul mai demult când a zis domnul Belciug și 

dumneavoastră ați punctat deja foarte multe lucruri în timp ce a spus, dar 

voiam să să spun și eu. 

Merci. 
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 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, da. Mulțumesc foarte mult. Şi eu cred că e important să 

modificăm acest prag în primul rând şi bineînțeles să simplificăm dacă 

putem regulamentul așa cum propunem, cum am spus. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Şi cum aţi spus, probabil că nu vom reuși să obținem acordul lor 

pentru persoane fizice, dar vom reuși pentru asociații și pentru fundații. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mie mi s-a părut că există acest consens de data trecută. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Opoziţia a fost foarte mare pentru persoane fizice. Da, adică au zis 

că nu au capacitate de implementare şi de ce să dăm o sumă atât de mare 

persoanelor fizice și în fine. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Oricum persoanele fizice din ce înțeleg nici n-au aplicat anul trecut, 

deși aveau posibilitatea. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Ne-am chinuit atât de mult să le includem. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Dar poate anul acesta va fi mult mai cunoscut programul și vor aplica 

mai mulţi oameni. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Da, poate nu au ştiut.  
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 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Eu sunt convinsă că despre asta este vorba. Bun. Încheiem discuția 

atunci cu Direcţia Relația cu ONG-uri. Vă mulțumesc, doamna director 

Irimia și ne notăm toate aceste lucruri, oricum procesul verbal al ședinței 

va fi transmis către toată lumea de îndată ce va fi redactat iar noi pe toate 

recomandările de buget sau altfel le trimitem către direcții, le trimitem către 

cabinetul primarului și către toți executivii interesați, dar și către toți 

consilierii generali fiindcă până la urmă decizia pe modificări va fi în 

Consiliul General, deci nu e numai în această comisie cu membrii consilieri 

din comisie. Bun. Mergem mai departe cu Direcția de Mediu, nu știu dacă 

este alături de noi doamna director Chiriță.  

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

Bună ziua. Popescu Simona și Patricia Lungu suntem. Doamna 

director este reţinută cu probleme.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Nicio problemă. Doamna Popescu, rugămintea este să prezentați în 

maxim dar maxim cinci minute bugetul direcție pe anul acesta în special 

pe investiții dacă se poate, planul respectiv, registrul verde și ce mai 

considerați dumneavoastră și apoi vom lua întrebări dacă sunt și 

recomandări. 

Mulţumesc. 

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

Aşa cum s-a observat, în buget am prevăzut pe investiții proiecte 

prevăzute prin lege cele mai importante fiind actualizarea registrului 

spaţiilor verzi, refacerea hârților de zgomot și PICA. Şi alte proiecte dacă 

doriți să le enumăr pe toate. Suportul tehnic şi logistic pentru 

autoloboratorul de monitorizarea calității aerului în elaborarea studiului de 

calitate a aerului și asistență tehnică pentru realizarea planului integrat 

PICA, adică a calităţii aerului în municipiul București, upgradarea 

autolaboratorului pentru analiza calității aerului ambiental, cam atât, cele 
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mai importante. Întrebări? Noi sperăm cu registrul spațiilor verzi, începem 

anul acesta, se lucrează la caietul de sarcini şi sperăm că în două etape 

în 2 ani de zile să ajungem la final. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, asta e cel mai important lucru cred, din toate investițiile pe care 

le are Direcția de Mediul de făcut, dar rugăminte ar fi, repet, ce am spus 

și data trecută, cred că la recomandările pentru ceea ce trebuie să 

prevadă registrul verde și ce veți scoate în caietul de sarcini, poate invitați 

ONG-uri la această discuție pentru a vă da şi feedback-ul dumnealor și 

ASOP, Asociația Peisagiștilor cu care primăria are un protocol de 

colaborare. Ati putea să-l implementați zic, pe partea aceasta. 

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

Bineînţeles. O să avem nevoie de ajutorul tuturor, în special a 

specialiştilor, inclusiv la data actuală ne ajută Asociaţia de Dezvoltare 

Intercomunitară Zona Metropolitană București, care s-a implicat foarte 

mult și ne ajută pe partea asta de specialitate și de ceea ce avem nevoie. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Dar și ASOP, vă rog. 

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

…numai fiindcă nu avem finalizat caietul de sarcini ca să putem să-

l punem în dezbatere. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Am înțeles. Bun. Oricum urgența este maximă. Ştiţi că am pledat și 

acum doi ani și anul trecut că trebuie să îl facem cât mai repede așa că 

mă bucur că vreți să începeți să faceți lucrări efectiv anul acesta de 

implementare a registrului verde, măsurători și așa mai departe, în teren. 

Avem înscriere la cuvânt, domnul Bogdan Stroe. 
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Domnul Stroe Bogdan 

Bună ziua. Acum câteva luni, destul de recent a fost aprobat în 

Consiliul General un plan de mediu sau de un plan de acțiune mediu 

pentru București, planul integrat. În primul rând acolo ar fi trebuit făcută o 

dezbatere publică, ştiu că au fost şi cereri, dar nu s-a organizat acea 

dezbatere publică pentru că ce face Direcția de Mediu, ar trebui să 

implementeze acel plan și asta ar trebui să se reflecte în acțiunile pe care 

le face și în buget și la alocarea bugetară. 

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

Este vorba, probabil, de Planul Local de Acțiune pentru Mediu, care 

a fost elaborat de Agenția de Protecția Mediului din București, nu este … 

 

Domnul Stroe Bogdan 

Şi nu este asumat de Direcția de Mediu? Sau ce să înțeleg? Că este 

aprobat de Consiliul General. Deci presupun că este asumat de Consiliul 

General, deci trebuie implementat de cineva din primărie. Mă gândesc că 

Direcția de Mediu.  

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

De toţi cei care au atribuții în acel plan, dacă l-aţi citit. 

 

Domnul Stroe Bogdan 

Printre care presupun că sunteţi şi dumneavoastră. 

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

… de sector şi de multe alte instituții, deci nu e asumat doar de 

Direcţia de Mediu. Dar vorbim de planul local de acţiune, nu de planul 

integrat. 
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Domnul Stroe Bogdan 

Da, bun. Ca să revin, critica mea la acel plan, pe care am exprimat-

o și în în formularul online de pe site-ul primăriei la momentul respectiv, 

este că acolo nu am văzut obiective Smart sau, în general se lucrează 

obiective specifice, măsurabile, ca să putem vedea dacă acel plan 

progresează, dacă se iau măsuri și se ating acele obiective pentru că doar 

așa să facem planul și să discutăm în fiecare an despre plan și de fapt să 

nu se întâmple nimic, nu este prea productiv. Bucureştiul în particular are 

o mare problemă, calitatea aerului. Acuma s-au achiziționat și senzori de 

către primărie, deci poate să vadă și primăria exact care e calitatea aerului 

în București, dacă n-avea încredere în senzorii ONG-urilor care fac asta 

de câțiva ani de zile, deci are primăria aceşti senzori și așteptăm în partea 

primăriei măsuri concrete ca să crească calitatea aerului în București. 

Dacă nu poate doar primăria să discute și cu cei din Ilfov dacă sunt 

probleme și în Ilfov, dar trebuie o atitudine mult mai activă pentru 

îmbunătățirea calității aerului pentru că aici trăiesc 2 milioane de oameni 

în orașul ăsta și respirăm în fiecare zi, am senzor și în casă și respirăm un 

aer foarte poluat, plin de praf şi de alte noxe. Da? Deci avem senzori, 

putem măsura, vedem cât de rău este nevoie de acțiuni concrete ca să 

vedem îmbunătățirea calității aerului în oraș. Asta e cred prioritatea zero 

pentru Direcția de Mediu, în opinia mea. 

Doi la mână, România ca parte a Uniunii Europene și-a asumat ca 

până în 2050 să reducă la zero net 0 emisiile de gaze cu efect de seră și 

se așteaptă și la nivel de țară dar cum și companiile fac asta, se așteaptă 

de la fiecare instituție și la fiecare nivel elaborarea unui plan despre cum 

facem lucrul ăsta și la fel trebuie să vedem ce emisii de gaze cu efect de 

seră sunt în București, care sunt în responsabilitatea primăriei, evident 

cum facem să le reducem? Da? De la transportul în comun, de la încălzire, 

de la iluminat public, energia pe care o consumă și sunt deja primării în 

țară care fac acest pas, care au măsurat și au un plan sau elaborează un 

plan ca să reducă aceste emisii de gaze cu efect de seră. Şi am așteptarea 

şi de la Primăria București să facă același lucru. Da? Le fel. Să măsurăm, 

vedem ce ce este răspunderea primăriei. Da? Nu vorbim de firmele care 

activează în București, de cetățeni, ce răspundere are primăria. Sunt 

primării care de exemplu au zis domne noi vrem să cumpărăm energie 

electrică care să fie verde și atunci fac un contract de achiziție pentru 

instituțiile subordonate, pentru tot ce consumă primăria și instituţiile 

subordonate de electricitate curată. Ăsta e un exemplu banal, că deja îl 

face multă lume. Îl fac și companiile, îl fac şi persoanele fizice și poate să  
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îl facă și instituțiile statului. Asta am vrut să zic. Deci problema cea mai 

mare a Bucureștiului ca oraș este calitatea aerului și aici așteptările sunt 

să vedem măsuri concrete, care să se concretizeze în alocări bugetare și 

investiții și ca parte a țării, a Uniunii Europene se reducem emisiile de gaze 

cu efect de seră.  

Mulţumesc. 

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

Să vă spun de calitatea aerului. Măsurile se vor regăsi în planul 

integrat. Legat de emisiile de gaze cu efect de seră, dacă aţi văzut, în 

buget avem prevăzuţi nişte bani pentru realizarea strategiei privind 

adaptarea la schimbările climatice dar aceasta se va, banii sunt puși 

preventiv, așteptăm adoptarea strategiei la nivel național, înțelegem că 

este în curs de elaborare, adoptare. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Vă mulțumesc pentru luarea de cuvânt și recomandări, 

domnule Stroe. Cred că e important de menționat că în cadrul comisiei am 

avut o discuție pe planul acela integrat, elaborat sub coordonarea Agenției 

de Protecție a Mediului București și printre altele am avut și aceste să 

spunem critici la adresa planului privind obiectivele, formularea lor, 

calendarul dar și faptul că datele erau destul de vechi. Adică un plan pe 

care l-am adoptat dar datele erau din 2018 și le-am propus să înceapă să 

facă un alt plan de îndată ce l-am adoptat pe acela în decembrie, ar fi 

trebuit să-l reactualizeze.  

Dau acum cuvântul domnului Belciug și urmează domnul consilier 

Vișan. 

 

Domnul Belciug Corneliu – Green Revolution 

Bună ziua, doamna Mihaela Chiriță. Mulțumesc pentru prezentare. 

A fost un pic cam scurtă, de asta o să-mi permit să vă pun câteva întrebări 

pentru că nu vreau să se înțeleagă și anumite lucruri. Aţi vorbit despre 

Registrul Spaţiilor Verzi şi calitatea aerului, două teme importante pentru 

Direcția Mediului și aș avea niște întrebări și sper să puteți să răspundeți 

punctual.  
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Prima întrebare este legată și de prezentarea colegei 

dumneavoastră, doamnă Irimia Mihaela. Întrebarea mea este: dacă în 

momentul în care dumneavoastră aveți niște direcţii de acțiune, le discutaţi 

și cu direcția ONG-uri, ca să cumva să existe sinergii între ceea ce 

dumneavoastră ca Direcţie de Mediu promovaţi și ceea ce doamna Irimia 

ar putea de exemplu să solicite ca ajutor din partea ONG-urilor, adică 

vreau să ştiu dacă există o colaborare între cele două direcții. 

A doua întrebare este legată, ţinând cont că ați pomenit despre 

calitatea aerului, despre cauza care stă la baza să zicem așa calității 

destul de slabe a aerului în București și anume transportul, întrebarea este 

dacă dumneavoastră discutați cu Direcţia de Investiții, cu Direcția de 

Transport și dacă sunteți consultată sau vă implicați în proiectele care au 

ca scop realizarea pistelor de biciclete în București? Eu personal 

colaborez destul de bine cu Direcția de Transport și cu Direcția de Investiții 

și bănuiesc că știţi despre masterplanul Velo, care urmează a fi 

implementat. Întrebarea mea este dacă există o colaborare şi sunteţi 

consultată sau luați în calcul atunci când faceți diverse planuri integrate 

sau planuri de acțiune dacă discutați și despre cum să vă zic eu adresarea 

cauzelor, nu doar a efectelor, mă refer la ce fel de susținere ar putea să 

dea Direcția de Mediu în promovarea acestor proiecte de piste de biciclete 

în București? 

Şi a treia întrebare pe care aș vrea să v-o adresez este: în ce măsură 

organizațiile neguvernamentale ar putea sprijini direcțiile de mediu și 

proiectele pe care dumneavoastră le promovaţi în 2023 pentru că nu e clar 

cum vă putem ajuta? 

Mulţumesc. 

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

Legat de calitatea aerului și identificarea surselor de poluare, sunt 

două aspecte. În București putem vorbi de niște surse cuantificabile, cele 

care vor fi luate în calcul la elaborarea planului integrat și o sursă, din 

păcate necuantificabilă și vorbim de acele arderi de deșeuri, din păcate un 

fenomen din ce în ce mai des, care apare din ce în ce mai des. Senzorii 

aceia pe care Primăria i-a pus, tocmai asta vor să surprindă, fenomenul 

acesta de arderi.  

Legat de transporturi, de transport și Direcția de Investiți, în Comisia 

Tehnică care va analiza planul integrat sunt colegii noștri de la cele două 
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direcții, deci presupun că discuțiile vor fi exact acele care au fost și la 

planul anterior. Toate proiectele vor fi luate în calcul. Acum este în 

derulare studiul. Pe baza studiului se va face planul cu măsurile concrete, 

care trebuie să fie cuantificabile. Măsurile vor fi cele existente, vor fi luate 

în calcul cele care sunt, de care sunt responsabili cei de la Direcţia 

Transporturi, cei de la Direcţia de Investiţii, deci nu se pune problema să 

nu luăm în calcul… 

 

Domnul Belciug Corneliu – Green Revolution 

Doamna Chiriţă, ştiţi de ce v-am întrebat? Pentru că mie personal, 

fiind implicat în acest proiect, ne-ar prinde foarte bine sprijinul Direcției de 

Mediu atunci când vorbim despre realizarea pistelor de biciclete în 

București, să nu vorbim doar despre impactul asupra sănătății utilizatorilor, 

impactul economic şi așa mai departe. Mi-ar prinde foarte bine să am și 

suportul Direcției de Mediu în promovarea acestor proiecte pentru că unul 

dintre efectele benefice ale promovării bicicletei și existenței unei rețele de 

biciclete funcționale în București, unul dintre beneficii va fi clar asupra 

calității aerului și cu impact asupra activității direcției pe care 

dumneavoastră o reprezentaţi. 

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

Pistele de biciclete, crearea pistelor de biciclete este o măsură 

întâlnită în absolut toate planurile din toate orașele din Europa și de fapt a 

fost prinsă, acuma mă rog şi implementată parţial și în vechiul PICA. În 

mod cert, va fi măsură în noul PICA. Face parte cumva din bunele practici, 

sunt măsuri recomandate. Evident şi legătura este directă cu 

îmbunătățirea calității aerului. Noi avem o foarte bună colaborare cu ONG-

urile. Cum știți, a fost elaborată şi o strategie de comunicare, deja am 

discutat cu doamna Gram și în strategia asta de comunicare avem prinsă 

și o acțiune de realizare de parteneriat cu ONG-urile. Probabil că vă vom 

contacta. Şi în momentul în care va fi gata planul și va fi în dezbatere, vom 

discuta. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

O sugestie ar putea să fie să organizați, fiindcă vedeţi, avem această 

bază de date la Direcția Relația cu ONG-uri pe zona de ONG de mediu și 



25 
 

Protecția Animalelor și poate așa cum direcția Relația cu ONG 

organizează sesiuni de feedback și de găsire de soluții împreună cu ONG-

urile, poate și Direcția de Mediu ar putea să organizeze astfel de întâlniri 

și dezbateri cu ONG-urile care furnizează servicii în aceste domenii. 

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

Da. Suntem bulversaţi de ultimele evenimente, așa că ne scuzați 

dacă avem sincope în exprimare și un pic în a ne aduna gândurile. 

Bineînțeles că suntem deschiși la orice colaborare. Puteți veni și adică 

așteptăm și ONG-urile pot să vină, propunerile și din partea ONG-urilor, în 

mod direct, care le putem analiza în cadrul direcției și o să vorbim şi cu 

doamna director şi vom analiza pentru stabilirea unor întâlniri de acel gen. 

Bineînțeles că Direcția de Mediu știți că este foarte deschisă în acest sens. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Într-adevăr. Vă mulţumesc tare mult. 

Îi dau acum cuvântul domnului consilier Vișan. Vă rog, domnule 

consilier. Urmează domnul Halaliuc, doamna consilier Gram și apoi un 

domn care s-a înscris, dar are o intervenție telefonică. Mulțumesc. 

 

Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Sărut mâna, doamna preşedinte. 

Întrebare către doamna Chiriță de la Mediu sau cine se ocupă. Am 

auzit discuţii despre spaţiile verzi. Despre Registrul Spaţiilor Verzi. În cât 

timp va fi livrabilul extras conform cerințelor de UAUIM trimis către ei ca 

să facă PUG-ul?  

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

… de realizarea PUG. Întradevăr, noi la Registrul Spaţiilor Verzi  

suntem un grup de lucru în care intră inclusiv Direcţia Urbanism. Eu nu pot 

să vă răspund pe specialitatea lor. Dacă e ceva pe spaţiul verde, vă 

răspund orice.  
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Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Nu este vorba de date pe urbanism. Este vorba de un livrabil pe care 

Facultatea de Arhitectură și Urbanism Ion Mincu l-a solicitat că are nevoie 

de acel material pentru a realiza PUG. Este unul dintre elementele 

necesare, vor fi necesare într-adevăr cu celeritate undeva prin luna aprilie 

dacă nu mă înșel amarnic și până atunci o să fie gata pentru livrare sau n-

o să fie gata pentru livrare? 

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

Am înțeles. Ideea e că noi toate datele care le-am deținut, le-am 

transmis către Direcţia Informatică și urmează să se … datele respective 

privind livrabilul cred că trebuie întrebată Direcţia Urbanism. Adică 

informaţiile de la noi s-au luat. Mai departe, nu ştiu exact să vă spun paşii 

şi nu vreau să induc în eroare sau să fac presupuneri.  

 

Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Bun. Putem considera că am întrebat Direcția Urbanism. Sunteți 

dumneavoastră aici cu care vorbesc. Aștept un răspuns să-l primesc. 

Preferabil în scris. 

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

Am înţeles. O să transmit informația celor de la Urbanism și o să îi 

rog frumos să vă răspundă. 

 

Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru 

Sărut mâna frumos, doamnă. Numai bine. 

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

Numai bine.  
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 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulțumesc și eu. Urmează domnul Halaliuc. Vă rog. 

 

Domnul Halaliuc Alexandru – Viitor Plus 

O întrebare doar. Noi la Viitor Plus facem un raport privind 

depozitările ilegale şi arderile ilegale de deșeuri din jurul Bucureștiului. 

Ținând cont că Bucureştiul nu are o centură verde, așa cum ar trebui, are 

o centură depoluatoare, adică foarte multe localități din preajma 

Bucureștiului produc poluare pe care o suportă milioane de cetățeni din 

București, voiam să întreb dacă există o colaborare între Direcția de Mediu 

din Primărie și autorități centrale sau reprezentanții UAT-urilor unde se 

întâmplă acele evenimente care dăunează calității aerului și care sunt 

măsurile pe care le ia Direcția de Mediu din Primăria Municipiului București 

pentru a stopa ce se întâmplă întradevăr pe raza altor UAT-uri dar care 

are legătură directă și care dăunează calității aerului din municipiul 

București? Mulțumesc. 

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

Legat de arderile ilegale, Direcţia de Mediu, cu ajutorul 

autolaboratorului, a efectuat câteva, adică un număr de campanii anul 

trecut, toate datele, toate depășirile au fost transmise către Garda de 

Mediu Bucureşti şi Garda Naţională de Mediu și Poliția Locală Națională. 

Garda de mediu București este serviciul al GNM. Toate, în cel mai scurt 

timp au fost trimise toate depășirile la Gardă. Direcția de Mediu nu are 

atribuții de control. Legat de planurile pe care le avem noi, ne gândim la 

un protocol de colaborare atât cu Gata de Mediu cât și cu Poliția Locală, 

nu doar pentru arderi, cât și pentru zgomot. 

 

Domnul Halaliuc Alexandru – Viitor Plus 

Lângă Bucureşti se întâmplă arderi care afectează și locuitorii 

municipiului București. Există Primăria București. Poate face ceva? Ia 

legătura cu primăria din Sintești? Ia legătura doar cu Garda de Mediu? E 

cert că se întâmplă pe teritoriul altor UAT-uri ceva ce dăunează clar 

Bucureștiului. Așadar, ce ce înțeleg din răspunsul dumneavoastră aici este 

sesizarea către Garda de Mediu. 
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Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

Dar acest lucru s-a întâmplat. Dar pentru a fi eficienţi, avem în 

vedere încheierea unor protocoale. E vorba acum și de planul nostru de 

monitorizare, care este făcut în așa fel acuma în 2023, încât să surprindem 

și cu ajutorul senzorilor și cu ajutorul autolaboratorului aceste zone unde 

expunerea populației este mai ridicată, adică Sinteşti, partea cealaltă în 

Chiajna Rudeni, şi acolo sunt probleme, mai ales cu hidrogenul sulfurat, 

adică problemele le ştim ,dar în funcţie de atribuțiile noastre, ne 

desfășurăm programul în aşa fel încât să surprindem cât mai multe 

fenomene. Ce ține de noi, facem. Restul îl putem face prin aceste 

protocoale de colaborare şi cu organizarea unor campanii de măsurare 

împreună cu agenția APM București și partea de control Poliția Locală cu 

Garda de Mediu. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, Poliția Locală să ştiţi că are foarte multe atribuții pe zona aceasta 

și îi dau cuvântul acum doamnei consilier Gram care chiar a încercat să 

rezolve cumva partea aceasta de colaborare și protocoale în trecut și 

oricum și-a propus îmbunătățească foarte mult zona aceasta în ceea ce 

privește poluarea aerului.  Să facă proiecte care sunt îmbunătățească 

calitatea aerului venite din partea comisiei. 

Doamna consilier Gram, vă rog. Cred că dumneavoastră aveți 

câteva amănunte pe zona aceasta. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Mulțumesc mult. Da, întradevăr, una dintre preocupările mele 

majore în Consiliul General de la început a fost calitatea aerului și am făcut 

cât de multă presiune am putut eu din calitatea mea de consilieri general 

să se reia Planul Integrat de Calitatea Aerului, care fusese anulat în prima 

instanță și am vrut chiar de la început de mandat să începem munca la 

noul PICA, din păcate nu s-a întâmplat asta pentru că Direcția de Mediu 

condusă la acea vreme de un alt director, nu a fost de acord, a spus că 

până nu se judecă și recursul și se anulează definitiv PICA actual, nu 

dorește să inițieze un nou PICA. Acum este în curs de elaborare, înțeleg 

că în câteva luni o să avem în prima etapă finalizată, de fapt și a doua ar 
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trebui să fie cât mai curând că rămânem, suntem fără PICA în acest 

moment. Eu voiam să vă spun că mă bucur că am reușit să obțin anul 

trecut bugetul pentru campania de conștientizare, din păcate s-a realizat 

numai etapa întâi, obținerea unei strategii pe comunicare pentru campania 

de conștientizare pe poluarea aer și am avut prima întâlnire în acum în 

ianuarie, acum o săptămână cred că cu reprezentanții Direcției de Mediu 

și mă bucur foarte mult că sunt toți foarte dornici să pornim cât mai repede 

campania de conștientizare pe poluarea aer și în cadrul acestei strategii, 

prima etapă este construirea grupului de lucru și vrem să invităm un grup 

de lucru reprezentanți din diferitele autorități publice cu competențe mai 

ales pe control, adică vrem să invităm și de la Garda de Mediu și de la 

ANPM și de la minister ne-am gândit și de la Consiliul Județean Ilfov 

pentru că în urma discuțiilor cu doamna Patricia Lungu de la Direcția de 

Mediu, care este șeful serviciului de monitorizare calitate aer, am, mi-a 

comunicat că putea și atunci când nu există trafic, avem o poluare intensă 

cu PM-uri, ceea ce înseamnă când vin din deșeurile, arderile de ilegale de 

deșeuri și majoritatea au loc în UAT-urile din județul Ilfov, prin urmare ne-

am gândit că trebuie să facem neapărat niște acțiuni ca să ajungem cu 

această campanie și la cei din județul Ilfov. Este în curs de elaborare spun 

și va fi nevoie de încă o achiziție publică pe SEAP pentru aceste servicii 

pentru campania de conștiințare poluare. Sper să meargă mai repede de 

data asta achiziția de servicii și să reușim să o facem totuși măcar în acest 

an, cu decalaj de un an. Asta voiam să vă zic și faptul că deja am, în 

strategia aceasta avem o anexă cu toate ONG-urile care au ca obiect 

Protecția Mediului și pe monitorizare calitatea aer și am discutat cu 

reprezentanții Direcției de Mediu să identificăm ONG-urile și să creăm 

parteneriate, mă rog nu ştiu dacă e nevoie de protocoale acum de 

colaborare, dar parteneriate cu ele și am observat că și în ședința aceasta 

sunt ONG-uri care sunt preocupate și nu știam, nici nu erau în acea listă 

identificată de către cei care au furnizat strategia cum sunt cei de la Viitor 

Plus și rog reprezentanți Direcției de Mediu să ia în considerare și ONG-

urile prezente acum în ședință și să le contacteze și să le includă în acest 

grup pe care vrem să-l creăm cu ONG-urile. Deci cu siguranță vrem să 

lucrăm cu toți cei care sunt interesați pentru că nu sunt multe persoane 

nici fizice nici juridice în municipiul București care să fie interesate de 

calitatea aerului și avem nevoie de toți sprijinul ca să facem o campanie 

bună și să ajungem la locuitori.  

Mulțumesc mult. 
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 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulțumesc și eu.  

Acum dau cuvântul domnului Isvoranu, dar cred că dumnealui avea 

mai multe intervenții și are un fel de intervenție telefonică pe microfonul 

din sală, din sala de la Consiliu. Printre temele dumnealui era și poluarea 

aerului din Sectorul 2, așa că poate să ia cuvântul acum.  

 

Asistent comisie 

Acum îl sun, doamna președinte, dar văd că nu răspunde. Numai o 

secundă.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

O.K. Atunci când răspunde, vă rog să rugați să aștepte în telefon și 

între timp îi dau cuvântul… 

 

Asistent comisie 

Domnul Isvoranu, uitaţi. 

 

Domnul Isvoranu Puiu 

… pe fix. Vă aud mai bine.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Dacă îl puteți ruga vă rog să ia cuvântul pe poluarea aerului din 

Sectorul 2. 

 

Asistent comisie 

Imediat. Numai o secundă. 

Domnule Isvoranu, nu puteţi intra pe fix. N-aveți cum să mă sunați. 

Haideți că sunteți în direct cu comisia, v-am pus pe microfon. 
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Domnul Isvoranu Puiu 

Vă aud destul … 

 

Asistent comisie 

Se aude, doamna președinte?  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, se aude relativ O.K., dar dacă îl puteți ruga vă rog să ia cuvântul 

pe poluarea aerului din Sectorul 2. 

 

Domnul Isvoranu Puiu 

… eu pe fix. 

 

Asistent comisie 

Nu puteți să mă sunați pe fix, domnul Isvoranu. Haideți, spuneți ce 

aveți, comisiei, vă rugăm frumos. 

 

Domnul Isvoranu Puiu 

Să întrebe. Eu am spus despre ce e vorba. Care sunt nelămuririle? 

Am înţeles … vă pot ajuta să vă faceţi bani. Dar trebuie să mă ascultaţi. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Vă rog fumos să-i spuneți domnului Isvoranu că am primit 

recomandări dumnealui pe email şi îi mulțumim foarte mult. Înțeleg că nu 

vrea să le reitereze în cadrul comisiei, așa încât îi dau cuvântul în 

continuare domnului Dan Trifu de la Asociația Eco-Civica. 

 

Domnul Trifu Dan – Fundaţia Eco-Civica 

Bună ziua, tuturor. E Fundația Eco-Civica. 
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 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Scuzaţi-mă. 

 

Domnul Trifu Dan – Fundaţia Eco-Civica 

O să fiu un pic pe repede înainte că avem oră fixată la un proces, ce 

credeți, un teren care e spațiu verde și proprietarul vrea să-l treacă în 

funcțiune construibilă și noi intervenim de partea Consiliului General şi a 

Primăriei Capitalei. Încercăm să mai salvăm și acest spațiu verde. Tocmai 

pe subiectul ăsta vroiam să vorbesc. Sunt procese în care am pierdut în 

instanță calitatea de spațiu verde a unui teren și am rugat de mai multe ori 

ca Primăria Capitalei stă inițieze împreună cu, mă rog, grupurile să le 

spunem de consilieri general, partidele care alcătuiesc Consiliul General 

să cerem Parlamentului să modificăm grila notarială referitoare la 

terenurile retrocedate pe spații verzi, adică nu mi se pare corect ca un 

teren care este spațiu verde amenajat sau prevăzut ca atare, cum spune 

legea, să aibă același …, deci în principiu neconstruibil sau construibil în 

cadrul prevederilor urbanistice pentru spațiul verde, deci anumite, mă rog, 

destinații care se pot face acolo, utilități pentru … spațiului verde și acest 

preț nu trebuie să fie același pentru un teren construibil, dacă înțelegeți. 

Deci una e să am un teren construibil LM, mă rog, diferite funcțiuni care le 

dă PUG-ul respectiv și alta e să am un spațiu verde dar eu să-l plătesc cu 

același preț ca și cum el ar putea să fie edificabil într-un procent mult mai 

mare decât de cel de spațiu verde. Şi aici am rugat să intervenim pe grila 

notarială. Eco-Civica a făcut un efort bun zic eu și Legea 255 parcă, 

expropriere pentru cauză de utilitate publică, a fost completată cu 

posibilitatea exproprierii de către Autoritatea locală a terenurilor care se 

încadrează în categoria de spații verzi ale Legii 24. Deci am pregătit legea. 

Poate autoritatea locală acum se exproprieze aceste terenuri în vederea 

îmbunătățirii calității aerului în localități, dar mai rămânea de umblat cum 

noi am tot încercat de vreo doi trei ani de zile să modificăm și grila 

notarială, adică una e să o ofer… 3-400 1000 € pe un teren construibil și 

alta e să ai un teren spațiul verde care nu poate fi edificat și nu credem că 

trebuie să aibă aceeași grilă notarială. Şi de asemenea legat de acest 

lucru, doream ca așa cum am spus spețele pierdute în instanță și în care 

sunt parcuri, de exemplu parcul IOR, care s-a pierdut în instanță acest 

proces și normal că suma necesară exproprierii ar fi una destul de mare, 

dar dacă am lucra la grilă, atunci s-ar putea să ne ușureze foarte mult 
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bugetele. De asemenea, vroiam tot pe această linie ca onoratul Consiliul 

General să deschidă, de fapt să aibă o linie bugetară pentru exproprierea 

în principal a acestor spețe pierdute în instanță, adică acestor terenuri 

care, pe care instanța le-a declat construibile, dar ele în realitate sunt spații 

verzi gen parcul IOR. Mă rog, sunt mai multe spete de genul ăsta și de 

aceea cred că e bine ca în fiecare an să creăm această linie această linie 

bugetară în care să începem să expropriem să scăpăm de această 

presiune mai ales că aceste terenuri aduc o îmbunătățire substanțială a 

calității aerului, asta una din probleme și trec la următoarea. Registrul 

spațiilor verzi de ce se interesează Universitatea de Arhitectură, cea care 

face PUG-ul de acest registru al spațiilor verzi, pentru că acum terenurile 

care nu figurau în plan urbanistic general sau în alte alte planuri 

urbanistice zonale ca spații verzi, dar ele sunt amenajate ca spații verzi, 

să poată fi să poată figurate în planul urbanistic general acum, toate 

aceste spații verzi, dacă înțelegeți. De exemplu spațiile verzi dintre blocuri, 

ele nu erau figurate, multe squaruri ale capitalei, mai mult de jumătate din 

spațiile verzi amenajate ca spații verzi ale capitalei nu figurează în 

documentațiile urbanistice și asta este o mare problemă pe care o întâlnim 

în instanță poate chiar și în procesul de astăzi și atunci registrul spațiilor 

verzi trebuie să cuprindă aceste zone, iar planul urbanistic general care 

va preciza UTR-urile cu funcțiunile respective, unitățile tehnice de 

referință, în aceste UTR-uri, dumnealor detaliază spațiile verzi efective 

pentru ca noi și pe planșe să avem aceste spații verzi. De aceea, este 

imperios necesar să facem un registru al spațiilor verzi foarte bine pus la 

punct pe care îl transmitem în elaborarea PUG-ului și în detaliile PUG-ului 

să fie cuprinse toate aceste spaţii verzi. Gândiți-vă că se lucrează foarte 

exact pentru că spațiile verzi de exemplu ale blocurilor sau anumite 

squaruri au suprafețele mici și atunci acel UTR trebuie detaliat foarte bine 

pentru a scoate în evidență destinația terenurilor respective. În ceea ce 

privește monitorizarea calității aerului, este foarte bine că primăria 

generală achiziționează senzor și trecem la o monitorizare corectă dar aș 

recomanda ca onoratul Consiliul General să ceară autorității centrale de 

mediu Ministerului Mediului, Agenției Naționale pentru Protecția Mediului 

să poată fi legat la terminalele Agenției pentru Protecția Mediului București 

și Ilfov astfel încât să putem compara ce înregistrăm noi la primăria 

generală, ce înregistrează Agenția pentru Protecția Mediului și veți vedea 

că apar diferențe, s-ar putea zic să apară diferențe substanțiale, dar în 

momentul când eu sunt legat la acele terminale atunci și eu știu mult mai 

bine ce am de făcut, ce zone sunt compromise și să mă mișc mult mai 

repede, de fapt astea sunt și prevederile Uniunii Europene. Haideți să 
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vedem ce zone informăm populația pentru că noi asta nu facem de fapt, 

nu informăm populația și nu avem curajul de a lua măsuri. De exemplu, 

dacă am o arteră foarte poluată, așa cum spune Uniunea Europeană, eu 

pot să închid acea arteră pe o perioadă astfel încât calitatea aerului să se 

îmbunătățească și să se apropie de parametri respectivi. Ştiu că e o 

măsură care aduce destule injurii ca să spun, să fiu delicat, dar până la 

urmă trebuie să ne gândim la sănătatea oamenilor iar mediul de viață este 

vedeți bine în strânsă legătură, de fapt Uniunea Europeană nu mai separă 

acești doi termeni Protecția Mediului și sănătatea populației, implicit când 

vorbește de unul, normal că face referire și la celălalt. O altă sursă de 

poluare în calitatea aerului este și colectarea separat, vă rog să aveți în 

vedere faptul că de trei ani aproape suntem obligați să colectăm separat, 

nu facem acest lucru, de exemplu pe raza București Ilfov pierdem cred că 

undeva la bănuiesc eu, noi am socotit minim 600 de milioane de euro din 

tot ce înseamnă bani pe produse care pot fi reciclate. Deci această 

colectare separată îmi dă posibilitatea să vând acele produse care sunt 

reciclabile, acele să le spunem ambalaje reciclabile și pe care pot să iau 

bani să introduc în bugetele locale și să facă aceste proiecte de 

îmbunătățire, să iau măsuri de îmbunătățire a calității aerului. De 

asemenea, am scăpa de toate câmpurile acestea. Noi am avut destule 

discuții și pe acest sistem de garanție returnare pentru că am spus că 50 

de bani nu pe un produs reciclabil returnat celui care îl punem pe piață nu 

sunt suficienți. Am cerut măcar 1 RON. Puneți măcar 1 RON pe o sticlă 

de exemplu, că atunci eu… 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Domnule Trifu, îmi cer scuze că vă întrerup, dar pe zona de 

salubritate vom ajunge atunci când vom discuta cu Direcția de Salubritate. 

 

Domnul Trifu Dan – Fundaţia Eco-Civica 

Am înţeles. Din păcate, eu trebuie să plec și de aia am atras atenția 

că până la urmă primăria generală este cea care dirijează colectarea 

separată care trebuie să o impună și să începem cu primăriile de sector 

să este cel mai ușor lucru de făcut și populația este pregătită. De 

asemenea, în ceea ce privește planul, da, PLAM, am făcut parte din multe 

comisii care au realizat. Este o poveste, este o istorioară care nu face 

nimic. Acum, cu toate datele pe care le are primăria, inclusiv cu noii 
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senzori și cu toate datele pe care le putem colecta, trebuie să facem un 

plan real, un plan realist în care vedem exact care sunt cauzele și de 

asemenea ce măsuri trebuie să luăm pentru a ne încadra și noi în 

parametrii, poate scăpăm vreodată și de înfigementul ăsta pe calitatea 

aerului. La momentul actual, noi colaborăm, de fapt și înainte colaboram 

cu, dar puneam presiune pe Direcția de Mediu, dar la momentul actual 

chiar colaborăm cu Direcția de Mediu, ne consultăm în multe, avem nevoie 

de multe adrese în instanță de la Direcția de mediu pentru a salva aceste 

spații verzi, colaborăm pe multe domenii și cred că e bine să slăbim un pic 

presiunea în ceea ce privește avizele de defrișare. Dacă vă uitați în 

activitatea Direcției de Mediu, o mare parte din activitate stă numai pe 

avize de defrișare, să mergi, să faci, toată lumea taie în orașul ăsta toată 

lumea vrea să taie și sunt mii și mii de avize de defrișare care unele 

majoritatea probabil că nici nu sunt legale. Mai mult decât atât, legea 

spune că să faci proiectul în așa fel încât să protejeze arborii majori să ai 

grijă de ei și normal că toți investitorii pun această presiune, iar Direcția 

de Mediu, în loc să lucreze pe ce este nevoie neapărat stă și, mă rog, stă 

și analizează la avize de defrișare de zici că e pădurea din Munții Retezat, 

în București. De asemenea, mai voiam să spun, nu uitați am auzit și pe 

colegii de la Viitor Plus de arderile respective și de studiile Institutului 

Național de Sănătate Publică spun clar în jur de 70% din poluarea orașului 

este dată de trafic. După aceea, normal că vin celelalte activități 

economice, CET-urile pe locul doi, iar celelalte activități economice, acum 

normal că se mai adaugă și arderile din zona respectivă, dar trebuie să 

înțelegem cu toții un lucru. Bucureștiul depozitează în Ilfov și nu invers, 

deci ca atare trebuie să constituim această metropolă, trebuie să scădem 

presiunea pe gropile de gunoi și dacă am face colectarea separată, 

aproape că nici nu am mai avea gropi de gunoi având în vedere toată toată 

legislația privind biomasa și compostul și toate celelalte, aproape că la 

groapă n-ar mai ajunge nimic și multe lucruri s-ar rezolva.  

Vă mulțumesc foarte mult și nu uitați de linia bugetară pentru 

exproprierea terenurilor pentru spețele pierdute în instanță în special, da? 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Vă mulţumesc şi eu, domnule Dan Trifu, am notat linia specială, 

chiar o aveam în vedere ca primă propunere pentru parc IOR. Acolo este 

cu exproprierile am depus deja două proiecte de acest fel în Consiliu chiar 

eu pe zona de expropriere pentru a crea noi spații verzi, iar în grila notarilor 
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din 2019, era o corecţie prevăzută de 40% pe spații verzi, însă între timp 

grila notarilor nu mai prevede această corecție în 2022, nu mai era 

prevazuta. 

O las acum pe doamna consilier Gram, care cred că voia și 

dumneaei să vă răspundă la o anumite subiecte ridicate. Consider că ați 

avut o intervenție valoroasă și propunerile sunt oportune în cea mai bună 

parte. Cum spuneam vom avea un proces verbal al ședinței și vom putea 

să reluăm de acolo discuțiile. 

Vă rog, doamna consilier. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Mulțumesc. 

Da, mulțumim foarte mult pentru intervenție reprezentantului Eco 

Civica, a domnului Dan Trifu. Voiam doar să mă refer că într-adevăr ar fi 

bune mult mai multe măsuri pe reducerea poluării din trafic și menționa că 

în momentul în care noi putem să utilizăm aceşti senzori și vedem o arteră 

foarte aglomerată și o poluare care depășește nivelurile limită produse de 

legea 104 a calității aerului, să intervenim prin blocarea respectivă a 

terenului. Eu voiam să spun că am avut trei dezbateri publice la care am 

invitat și reprezentanții asociației Air Paris, care au o experiență de peste 

40 de ani în monitorizarea calității aerului și cei de la primăria Paris de la 

Direcția de Mediu și ei au făcut diferite experimente să le numim și au 

întins anumite artere extrem de aglomerate. Din păcate ceea ce se 

întâmplă este că creștem poluarea pe lateral, adică în momentul în care 

închidem artera respectivă, se deviază circulația pe alte artere laterale și 

crește acolo poluarea. Prin urmare, avantajam să zicem locuitorii de pe o 

anumită arteră, îi dezavantajăm pe cei din spatele, din lateralul arterei. Şi 

am lucrat aproape jumătate de an cu un grup de lucru și am elaborat un 

proiect pentru instituirea unei zone de emisii reduse, proiectul este gata, 

este transmis în primărie la mai multe direcții. Din păcate, din luna august 

2021 aștept de la Direcția de Transporturi harta care este o anexă la acest 

proiect de hotărâre și nu este făcută această hartă. Eu am făcut o sesizare 

disciplinară împotriva directorului de la Direcția de Transporturi, prin 

urmare proiect este încă blocat în Primăria Municipiului București și m-aș 

bucura foarte mult să reușim să-l deblocăm în curând. În PICA vechi era 

prevăzută să facem o zonă de emisii reduse pe zona centrală a 

Bucureștiului, însă cum spuneam în cadrul acestor dezbateri în care au 
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participat experţi pe poluare, am postat că nu ar fi corect să beneficieze 

de un aer mai curat doar cei care locuiesc în centru, ar trebui să 

beneficieze toți locuitorii municipiului București de un aer mai curat, să ne 

situăm sub nivelurile limită prevăzute de lege ca să nu ne fie afectată sănă 

tatea de această poluare, prin urmare proiectul meu de hotărâre include 

toată tot municipiul București, deci toată raza teritorială a UAT-ului, nu 

numai o parte. Doar pe acest aspect voiam să iau cuvântul.  

Mulțumesc. 

 

Doamnele Popescu Simona şi Lungu Patricia – Direcţia de Mediu 

Voiam să subliniez faptul că avem în vedere și am început să 

dezvoltăm o platformă în care vor fi incluse datele de la senzor, datele de 

la stațiile din rețeaua națională de monitorizare a calității aerului, datele pe 

care le vom avea din măsurătorile cu autolaboratorul și sperăm noi şi 

datele de la celelalte rețele de senzori. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Vă mulțumesc.  

Am întârziat destul de mult discuția să știți, deși cum spuneam, mă 

bucură această dezbatere și toate opiniile care au fost exprimate au fost 

foarte valoroase și sunt convinsă că vor ține seama de Direcțiile noastre 

din primărie. 

Acum trecem mai departe. Îi mulțumesc doamnei Popescu și 

celeilalte doamne de la Direcția de Mediu, precum și celor care au 

contribuit la dezbaterea bugetului acestei direcții. Trecem acum la ALPAB, 

la Administrația Lacuri Parcuri și Agrement. Din partea administrației 

înțeleg că sunt doi domni directori adjuncți. Doamna director general nu 

poate participa astăzi. Este alături de noi domnul Silviu Voicu și doamna 

Magda Iancu. Ambii sunt director general adjunct. Domnul Voicu este 

director la Lacuri şi agrement și doamna Iancu la parcuri. Bună ziua. 

Rugămintea ar fi să ne faceți o scurtă prezentare de maxim cinci minute 

pe bugetul dumneavoastră. Ştiu că este de departe cel mai mare buget pe 

care îl are oricare din instituțiile pe care le avem astăzi pe ordinea de zi, 

dar vă rog să vă încadrați totuși, dacă se poate, în cele cinci minute. 

Mulțumesc. Apoi luăm întrebări. Încă o dată, pentru invitați și domnii 
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consilieri, vă rog să vă înscrieți în chat la cuvânt prin sintagma înscriere la 

cuvânt și vă dau cuvântul. Mulțumesc. 

 

Domnul Director General Adjunct Voicu Silviu - ALPAB 

Aşa este. Bună ziua. Încerc să trec în revistă rapid. O să mă axez 

pe investițiile programate pentru anul acesta, investițiile anilor trecuţi pe 

care ne dorim să le finalizăm și cele noi pe care ni le dorim să le începem.  

Avem prevăzut sistemul de irigații pentru parcul Carol. La acest 

moment cu 4 milioane 377 de mii, din care s-au cheltuit 320 de mii în 

trecut. Anul acesta să alocăm în jur de 500 de mii pentru irigaţii. Ne aflăm 

la acest moment în reactualizarea autorizației, mă rog, emiterea unei 

autorizații de construcții deoarece cea din trecut a avut termen de 

valabilitate 12 luni şi a expirat, deci anul acesta ne propunem emiterea 

unei noi autorizații de construcții și începerea proiectului, începerea 

execuției proiectului.  

În ceea ce privește podul pietonal de traversare la Herăstrău, acesta 

este un proiect de 5 milioane 418 din care am cheltuit 312 mii și ne dorim 

alocarea a 2 milioane anul acesta pe acest proiect sau necesitatea acestui 

proiect este dată de faptul că la acest moment avem închiriat un pod la de 

la o unitate militară pentru care plătim lunar o sumă de 71 de lei pe an și 

mai mult decât atât, alocăm niște adiacente acestor cheltuieli pentru 

manipularea podului pentru a putea trece dintr-o parte în alta 

ambarcațiunile din proprietatea ALPAB. Considerăm că aceasta este o 

prioritate deoarece la acest moment există posibilitatea de a se întâmpla 

anumite accidente, alunecări etc și atunci această prioritate prin finalizarea 

proiectului va face ca podul să fie util anul acesta. Pentru acest lucru, 

avem elaborată autorizația de construcţie în 2023 şi va începe execuşia 

lucrărilor. În ceea ce privește partea de … Independent, aici avem alocată 

o sumă de 35 de milioane, din care 15 milioane echipamentele de joacă 

pentru cele 24 de locuri de joacă pe care le avem în administrare, ne 

propunem schimbarea acestora, deoarec sunt destul de vechi. Pe zona 

de aparat de spălare graffiti, ne propunem achiziţia unui aparat de spălare 

graffiti de aproximativ 300 de mii de lei. Haideți să trecem la proiectele mai 

mari. În cazul în care mai există întrebări de la participanți, ulterior vom 

răspunde și la acelea. Ne propunem SF şi realizarea … pentru parcul 

Floreasca, inexistentă la acest moment, amenajare peisagistică a parcului 

Centenar, proiect tehnic şi detalii de execuție, lacul Circului, SF realizare 

captări de apă din subteran pentru controlul nivelului apei, SF parca … şi 
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…, SF sistem de irigaţii parc Floreasca, SF puţ de alimentare sistem de 

irigaţii parcul Izvor, amenajare spaţii verzi calea Floreasca, amenajare 

locuri de joacă Flroeasca, sistem de irigaţiii plante perene, PUZ-urile 

pentru parcul Herăstrău, Carfol, Cişmigiu, aflat acum în consultare, studiul 

privind combaterea efectelor produse de păsările, acestea sunt în 

bugetarea participativă, sunt cele trei și dacă vreţi, le putem dezvolta 

ulterior, parcul Freerun, ciorile, grădina Cişmigiu şi coroană verde pentru 

Elisabeta, expertiză tehnică la acest moment avizarea lucrărilor de 

intervenție pentru cele trei fântâni Charles de Gaulle, parcul Tineretului, 

parcul Cişmigiu, expertiză tehnică parcul Floreasca, fiind în număr de 3,  

avem intervenții reabilitare cu modernizarea ansamblului jocuri copii toate 

cele trei, reabilitări spații verzi Regina Elisabeta așa cum am spus mai 

devreme expertiză tehnică realizarea lucrărilor din intervenție peisagistică 

a parcului istoric grădina Cişmigiu și avizare lucrări de intervenţii, ne 

propunem expertiză tehnică de avizare a lucrărilor de intervenții pe 

reparații capitale … 95% la acest moment stare de degradarea acestui 

parc și propunem înlocuirea acestuia, reparaţii capitale apărări de mal, ele 

sunt necesare, nu s-au mai făcut de aproximativ 50 de ani, reparații 

capitale pod beton parcul Tineretului, amenajare parc Tineretului, Carol şi  

eficientizarea și modernizarea sistemului de iluminat public în parcul 

Regele Mihai prin utilizarea… 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Îmi cer scuze că trebuie să vă opresc, domnule director. Noi practic 

am pus la dispoziția ONG-urilor invitate și cetățenilor aceste documente. 

Mi se pare important să spun că față de bugetul inițial propus de ALPAB, 

acesta a fost scăzut, dar este dublu față de anul trecut și oricum din 

bugetul de investiții propus inițial nu a fost tăiat absolut deloc în 

propunerea bugetară care se regăsește pe site-ul pmb, așadar anul 

acesta dacă ALPAB-ul depune diligențele pentru licitațiile publice 

respective, sperăm să se poată implementa acele proiecte de investiții 

care sunt foarte necesare. Oricum, cum spuneam, bugetul este dublu față 

de anul trecut, bugetul de anul trecut a fost executat din ce am văzut în 

proporție de 99% și înainte să-i dau cuvântul domnului Bogdan Stroe, care 

s-a înscris la cuvânt, aș mai menționa faptul că în ceea ce privește locurile 

de joacă, am discutat săptămâna trecută împreună cu doamna director 

Bega faptul că înainte de a se pune în licitație publică zona aceasta de 

achiziție pentru locurile cele 14 locuri de joacă pe obiectele respective și 
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ce investiții mai sunt acolo de făcut, ar trebui consultate ONG-urile care se 

ocupă cu zona de persoane cu dizabilități și nu numai. Adică dumneaei și-

a notat partea asta, dar voiam, fiind prezente ONG-urile astăzi să 

menționez asta că urmează o discuție promisă de ALPAB pe zona aceasta 

de reabilitare a locurilor de joacă înainte de a demara investițiile propriu-

zise. 

Îi dau acum cuvântul domnului Bogdan Stroe, vă rog. 

 

Domnul Stroe Bogdan 

O.K. O scurtă intervenție tot despre locurile de joacă, având în 

vedere acest proiect de de facerea lor. Ca părinte am observat recent la 

mine în zonă unele locuri de joacă au fost refăcute, din păcate cu calitatea 

materialelor a fi mai slabă decât cele care erau înainte, care erau vechi, 

în fine, erau uzate, dar calitatea celor noi este mai slabă și în special 

chestie care poate ar trebui în mod normal puse în caietul de sarcini 

referitor la siguranța copiilor, aveți un exemplu foarte simplu. Sunt îmbinări 

sau șuruburi care îs lăsate în afară, înainte erau protejate, erau niște 

chestii care le protejau ca copiii astfel încât copiii să nu se zgârie în ele și 

asta în mod sigur se poate dacă se face o licitație corectă și un caiet de 

sarcini bine făcut, nu se ajunge la situaţii de genul ăsta.  

Mulțumesc. 

 

Doamna Director General Adjunct Iancu Magda - ALPAB 

Intervin eu aici, dacă îmi permiteți. Caietul de sarcini a fost foarte 

bine făcut, am solicitat să se respecte toate normele în domeni privind 

calitatea echipamentelor și materialelor folosite. Cine câștigă licitația noi 

nu avem de unde să știm, noi depunem toată documentația, participanții 

la licitație își depun ofertele şi câștigătorii sunt cei care îndeplinesc toate 

condițiile și au prețul cel mai scăzut. 

 

Domnul Stroe Bogdan 

Exact. Ideea e să se pună în caiet. Dacă se pun în caiet de sarcini 

şi pe urmă se verifică că sunt corect făcute, nu e nicio problemă. 
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Doamna Director General Adjunct Iancu Magda - ALPAB 

Există și un consultant care iscirizează și în momentul în care sunt 

puse în funcțiune, pentru că acele echipamente de joacă care au fost 

înlocuite sau reparate, că înlocuite nu au fost, cele care au fost reparate 

trebuie să fie puse în funcțiune. Deocamdată nu sunt puse în funcțiune, 

deci nu au toate elementele de siguranță despre care dumneavoastră 

vorbeaţi.  

 

Domnul Stroe Bogdan 

Da, ce am văzut eu nu cred că sunt făcute de ALPAB, dar am văzut 

la mine în zonă locuri de joacă refăcute de calitate mai proastă. 

 

Doamna Director General Adjunct Iancu Magda - ALPAB 

Am înţeles. Credeam că vorbaţi despre cele pe care ALPAB le-a 

reparat în ultima perioadă.  

 

Domnul Stroe Bogdan 

Nu, nu cred că sunt făcute de ALPAB.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Vă mulţumesc pentru recomandare și pentru răspuns, doamna 

Iancu.  

Mai este o intervenție, domnul Corneliu Belciug. vă rog. 

 

Domnul Belciug Corneliu – Green Revolution 

Bună ziua. Mulțumesc. Domnule director Silviu Voicu și doamna 

Magdalena Gabriela Iancu, aș vrea să vă întreb dacă în proiectele de 

investiții pe care le aveți în vedere în 2023 există și ceva legat de 

amenajarea pistelor de biciclete sau pentru cei care vor să facă sport în 

parcuri sau în alte locuri destinate sportului și o altă întrebare este legată 

despre o discuție pe care noi am avut-o în anii precedenți cu conducerea 

ALPAB legată de Regulamentul de funcționare sau utilizare a parcurilor 
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de către cetăţeni, discuție care s-a născut în urma să zicem aglomerărilor 

care se produc în special în weekend și interacțiunilor dintre bicicliști, 

alergători, pietoni, posesori de animale, utilizatori de trotinete electrice și 

așa mai departe. Voiam să vă întreb dacă aspectul acesta al al mobilității 

alternative este cumva prins în obiectivele dumneavoastră pe 2023. 

Mulţumesc. 

 

Doamna Director General Adjunct Iancu Magda - ALPAB 

Piste de biciclete nu avem în acest moment noi piste de biciclete. Nu 

avem prevăzute în bugetul de anul acesta, însă acolo unde existau piste 

de biciclete și odată cu repararea aleilor de exemplu în Parcul Tineretului 

unde am refăcut aleile și a existat pistă de biciclete, în momentul finalizării 

lucrării vom retrasa pista de biciclete. 

 

Domnul Belciug Corneliu – Green Revolution 

Scurtă întrebare. Aveți în vedere și îmbunătățirea soluțiilor 

implementate anterior pentru că știți lucrurile evoluează, adică vă gândiți 

înainte de a face investiția să regăndiți un pic funcționalitatea sau modul 

de implementare a unor piste pentru bicicliști în parcuri? 

 

Doamna Director General Adjunct Iancu Magda - ALPAB 

Evident că vor fi la standardele actuale, nu pe vechile metode. 

 

Domnul Belciug Corneliu – Green Revolution 

O.K. Şi în ceea ce privește regulamentul destinat utilizatorilor, adică 

cred că și e o practică ca în parcurile publice, nu doar în România dar și 

în afara să existe regulamente care să se aplice atât noaptea pe timpul 

zilei în zilele de weekend, aveți în vedere implementarea unor 

regulamente aprobate de ALPAB sau de primărie pentru utilizarea spațiilor 

publice, parcurilor, grădinilor publice? 
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Doamna Director General Adjunct Iancu Magda - ALPAB 

Da, dar aceste regulamente sunt de durată, trebuie să consultăm 

experții și ele trebuiesc aprobate de către proprietarul acestor spații, 

respectiv Consiliul General al Municipiului București. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Îi dau cuvântul acum doamnei Anamaria Gram care a inițiat un grup 

de lucru pentru a modifica aceste regulamente. Vă rog, doamna consilier. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Mulțumesc. 

Da, anul trecut am inițiat, la sfârșitul anului trecut am avut o întâlnire 

până acum cu grupul de lucru, am invitat atât reprezentanții ALPAB cât și 

din partea primăriei și Consiliul General și din partea ONG-urilor, acum 

grupul de lucru este condus de Fundația Comunitară, nu știu dacă domnul 

Alex Opriţă mai este în întâlnire cu noi, încercăm să existe un cadru neutru 

pentru elaborarea acestui regulament pe care îl vrem cât mai cuprinzător, 

în acest moment avem reguli, este un HCGMB 304, dar sunt puține și 

avem şi alte hotărâri de Consiliul General cu norme să zic incidentale, așa, 

și am vrea să cuprindăm într-un singur regulament pentru toate spațiile 

verzi din municipiul București aceleași reguli, să fie cunoscut de către 

cetățeni, să știe că în orice parc, în orice spațiu verde calcă sunt aceleași 

reguli și noi sperăm să reușim să elaborăm împreună cu ONG-urile un 

regulament bun, nu vrem să fim foarte duri, restrictivi, dar se impun a fi 

luate niște măsuri, inclusiv eu am pornit această inițiativă gândindu-mă la 

faptul că se poluează foarte mult în interiorul parcurilor, de exemplu se 

intră pentru a uda cu cisterne, cu camioanele acelea, cu cisterne care 

poluează foarte mult și nu înțeleg de ce e nevoie având în vedere că avem 

surse de apă, nu suntem într un deșert și nu trebuie să vină camionul cu 

apa, se folosesc foarte mult suflantele, se folosesc foarte mult drujbele şi 

uite așa intrăm în parc și inhalăm mai multe noxe decât pe bulevard. Şi 

am pornit tot în dorința mea de a avea un aer mai bun în București în 

spatele verzi, am pornit la acest grup de lucru. Asta voiam să spun, să 

răspund domnului. 
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Domnul Secretar Vişan Horia Alexandru  

Salut inițiativa pentru acest mod unitar de a beneficia de spațiu verde 

în București, vreau să atrag însă atenția că în legislația română sunt două 

tipuri de spații verzi care deja sunt relativ clar cum sunt în utilizabile de 

către cetățean şi anume grădina urbană, în care din păcate, conform legii 

nu se poate sta pe iarbă și parc în care se poate sta pe iarbă, se poate 

juca pe iarbă se poate mânca pe iarbă și orice altceva și mă rog și restul 

de prevederi ulterioare care decurg din aceste două prevederi legislatite. 

Mulțumesc frumos. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Mulțumim. Chiar voiam să rog dacă se poate, doamna preşedinte 

Ciceală să transmită o invitație din partea comisiei poate sau nu știu ne 

gândim să participe cât mai mulți consilieri în acest grup de lucru ca să 

putem să tocmai să beneficiem de cunoștințele tuturor consilierilor și să 

colaborăm și să ajungem la … 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

… din partea comisiei către toți consilierii membri ai comisiei. Cred 

că e important să fie și dumnealor prezenţi. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Şi către ALPAB să fie o invitație specială, poate va fi desemnată o 

persoană din cadrul ALPAB care să să fie parte în acest grup de lucru. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

De acord. Vom face asta. 

 

Domnul Belciug Corneliu – Green Revolution 

Daă-mi permiteţi, doamna consilier, mă puteţi invita şi pe mine? Noi  

desfășurăm proiecte în parcurile din București de peste 12 ani și cred că 

ne-am lovit de foarte multe situații și cred că avem soluții pe care am putea 
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să le prezentăm, dar revenind la întrebarea mai inițială, ce nu am înțeles 

din partea reprezentanților ALPAB este dacă există fonduri în momentul 

de față alocate pentru această această inițiativă, adică dacă sperăm să 

existe să se transformă această inițiativă într-un fel, în ceva real anul ăsta 

sau nu? Dacă vă aşteptaţi să existe un rezultat concret anul acesta sau 

anul acesta va fi dedicat doar consultărilor și analizelor? 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Cine dorește să răspundă? Vă răspund eu. Pe fonduri nu se pot 

aloca, că este practic o inițiativă de modificare a unui regulament existent. 

Deci asta oricum instituția trebuie s-o facă sau consilierii sau primarul. Pe 

codul administrativ nu poţi să aloci fonduri din câte știu pentru a lucra la 

modificarea unei pierderi deja existente. Nu e ca un proiect în sine. Pur și 

simplu o prevedere legislativă, un act normativ, dar pe zona de 

implementare nu știu cine vă poate răspunde. Cred că doamna Gram, 

care a inițiat grupul de lucru. 

 

Doamna Consilier Gram Anamaria Alina 

Implementare nu, dar … Eu mi-am propus clar ca în câteva luni cel 

târziu să vin cu o propunere către Consiliul General, adică chiar dacă să 

zicem am observat că sunt foarte foarte multe discuții și nu vreau să 

tergiversăm foarte mult. Vreau să venim cu o propunere care va intra în 

dezbatere publică oricum. Vă invităm, domnul Belciug de la Green 

Revolution, o să vă invităm și pe dumneavoastră în grupul de lucru. Noi 

avem prim proiect de la care s-a propus să pornim pentru că au mai lucrat, 

tocmai ONG-urile au lucrat la un regulament foarte bun și îl avem pe Drive 

și fiecare a scris observațiile lui și eu sper că am câteva luni să avem un 

prim draft pe care să-l putem depune și să-l lansăm un dezbatere publică. 

 

Doamna Director General Adjunct Iancu Magda - ALPAB 

Dacă îmi dați voie, domnule Belciug, dacă aveţi disponibilitate să ne 

vedem și separat, să beneficiem de expertiza dumneavoastră în parcuri, 

să găsim soluții împreună și extra, nu numai pe partea de de regulament. 
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Domnul Belciug Corneliu – Green Revolution 

Doamna Iancu, cu cea mai mare plăcere, vă pot sta la dispoziție de 

câte ori aveți nevoie să vă putem ajuta, să vă putem sprijini în orice fel de 

proiect. 

 

Doamna Director General Adjunct Iancu Magda - ALPAB 

Vă mulțumesc frumos. Ţinem legătura. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulțumesc și eu. Nu mai sunt înscrieri la cuvânt pe zona de ALPAB, 

așa încât vă mulțumesc, le mulțumesc domnilor directori pentru 

prezentare şi răspunsuri și celor care au contribuit la dezbaterea, mini-

dezbaterea aceasta pe un proces care este într-adevăr foarte complex la 

ALPAB, vorbim de câteva zeci de milioane de euro totuși. 

Trecem mai departe la următoarea instituție care este ASPA.  

 

Doamna Director General Preda Georgiana - ASPA 

Bună ziua, ne auziţi? 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bună ziua. Da, sigur. Vă auzim.  

 

Doamna Director General Preda Georgiana - ASPA 

Am avut noi problemă cu conexiunea. Sunt Georgiana Preda, 

director general. Şi Alina Bardac – şef birou financiar contabilitate.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

O.K. Dacă puteţi prezenta tot aşa bugetul dumneavoastră în maxim 

5 minute pentru participanţi, după care vom lua înscrieri la cuvânt. De 
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asemenea, având în vedere tragedia de sâmbătă, nu știu dacă ați fost la 

începutul discuției, am propus să avem o discuție separată în cadrul 

comisiei nu numai cu ASPA ci cu mai multe instituții responsabile dar cred 

că o sugestie bună în pregătirea unei asemenea la discuții este ca și din 

partea ASPA, fiindcă nu numai dumneavoastră sunteți prezenți în discuția 

de astăzi pe bugete, să avem un fel de analiză raport dacă se poate, 

fiindcă dumneavoastră sunteți cei mai măsură să spuneți care ar fi 

potențiale solutii și care ar putea să fie o analiză pe cauze. Sigur că ne 

lipsesc foarte multe date însă și dumneavoastră aveți atribuții pe zona 

aceasta. Vă rog acum, pentru prezentare.  

 

Doamna Director General Preda Georgiana - ASPA 

Mulțumim. Da, mulțumim. Am vrea să transmitem și noi condoleanțe 

familiei și să ne exprimăm regretul pentru ceea ce s-a întâmplat. Desigur 

că noi lucrăm la un raport complet, scoatem toate datele și detaliile, 

sperăm că vom putea prezenta exact cu ce ne-am ocupat în ultimii ani și 

ceea ce vrem să facem și de acum încolo, pentru că din ceea ce în ceea 

ce ne privește să nu se mai ajungă la astfel de situații.  

Cât despre buget, am discutat puțin şi data trecută. Noi vom continua 

campaniile de sterilizări și microcipări și pisici cu și fără deținători cât și 

pentru câinii cu deținători, am bugetat 1523000 pentru pisici, în 

conformitate cu proiectul pe bugetare participativă 3600 de sterilizări 

pentru pisicile hoinare ale Bucureștiului, au rămas de prestat 1278 de 

pisici din totalul de 2196, urmează să ne reapucăm de această campanie 

undeva la 1 aprilie, când își va mai reveni vremea. Avem așadar în 

derulare un acord cadru și de asemenea să continuăm cu un nou proiect 

pentru încă 5000 de pisici pentru anul 2023. În ceea ce privește 

sterilizarea câinilor și microciparea, avem în derulare un acord cadru din 

noiembrie 2022, cum spuneam sterilizare plus microcipare, unde am 

bugetat 825000 RON pentru număr aproximativ de 5000 de câini, am mai 

bugetat pentru Serviciul de capturări de intervenție echipamente şi 

uniforme 129000 RON, la fel cititoare de microcipuri, cuşti capcană, cuști 

de transport plase, crose 420000 RON pentru a funcționarea serviciului 

de capturări, pentru reparații curente inclusiv mașini autoturisme de 

capturare și reparații în adăposturile ASPA, cele trei adăposturi pe care le 

administrăm în ceea ce include și instalații termice sanitare și electrice 

697000 RON, hrana pentru animale pentru câini 1598000, carburanți și 

lubrifianți la fel bonurile valorice de carburant pentru mașinile de capturare 



48 
 

246000 RON, servicii vidanjare tot pentru adăposturi 1686000, serviciile 

medicale veterinare unde avem acorduri cadru în derulare în cele trei 

adăposturi 4283000, servicii de pază 891000, puşcă cu tranchilizant la fel, 

v-am zis suma 113000, conform legii 95/2006 servicii DDD, în adăposturi 

adică dezinfecție dezinsecție deratizare 140000, avem servicii de 

curățenie și administrarea apă și hrană pentru câinii cazați în Bragadiru cu 

persoane private de libertate 1300000, la fel dezinfectanți pentru suprafețe 

avem și categoria reclamă și publicitatea, asta înseamnă și anunțurile în 

Monitorul Oficial pentru concursuri promovare site proiectele educaționale 

în școli pe care vrem să le continuăm, le-am făcut şi anul trecut, derulare 

programe pentru promovarea adopțiilor, organizare târguri adopții și 

automat aici să intre achiziție de bannere, rollupuri, flyere și așa mai 

departe, avem 376000 RON chiria de la adăpostul Bragadiru pentru că 

acolo doar administrăm sediul, îl avem, nu este al nostru 152000 RON, iar 

la investiții v-am spus eu puțin și data trecută, am bugetat 2570000 RON, 

ceea ce înseamnă în construcții că intră compartimentarea magaziei din 

Olteniței, forare puț Mihăilești extindere apă capacitatea alimentare și plus 

reparații pavimente și rigole, în Pallady este necesară a fi amplasată o 

fosă septică având în vedere procesele verbale de constatare de la 

Direcția Sanitar Veterinară și în urma sesizărilor pretențiilor din zonă că 

suntem …, ne-am gândit să amplasăm o fosă septică, sisteme 

supraveghere video pentru adăposturi și la alte active fixe licențe Office, 

Windows și dezvoltare website 61000 RON. În mare Cam astea ar fi ce 

ne-am propus. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Mulțumesc. Ce vă propuneați săptămâna trecută, dar bănuiesc 

că în funcție de rezultatele raportului dumneavoastră, vor fi modificări 

făcute în bugetul ASPA, inclusiv poate și în organigramă e nevoie de 

schimbari. Nu vorbim acum pe acestea fiindcă nu avem o propunere în 

față, însă vreau să vă asigur și din discuțiile cu colegii mei de la USR 

consilieri, dacă este nevoie de buget pentru un nou adăpost de exemplu 

sau pentru mai mulți oameni care să captureze câini pe străzi, noi suntem 

aici și vom asculta aceste propuneri și probabil le vom vota fiindcă este 

destul de important să venim și pe partea bugetară bineînțeles, să 

sprijinim toate aceste eforturi. La fel, pe zona de sterilizare.  
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Doamna Director General Preda Georgiana - ASPA 

Mulţumim. Da, într-adevăr este nevoie, noi lucrăm cu un efectiv mic 

de oameni, dar este o organigramă adoptată în 2018, ea nu a mai fost 

modificată, clar este nevoie de de adus modificări la ea și de crescut mai 

ales numărul de șoferi prinzători. Ne vom ocupa și de acestea aspect pe 

parcursul anului respectiv, anului acesta. Vă mulțumim. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Vă mulțumesc și eu. Văd că nu sunt înscrieri. Ba da, este o 

înscriere la cuvânt acum din partea doamnei consilier Mureșan. Vă rog, 

doamna consilier. 

 

Doamna Consilier Mureşan Manuela 

Bună ziua. Mulțumesc. Rugămintea mea ar fi legat de sterilizarea 

pisicilor cu proprietar ca în cel mai scurt timp să veniți cu acea hotărâre de 

consiliu prin care să se poată face sterilizare și pentru aceste pisici pentru 

că pisicile, pe lângă câini, în afară de faptul că sunt prietenii noștri, sunt 

totuși niște animale care aduc și și dezavantaje atunci când nu sunt nu 

sunt cumva responsabilizați oamenii, ca să zic așa. Sunt marcată de ceea 

ce s-a întâmplat și de toată această campanie împotriva ASPA. Eu vă 

asigur de tot sprijinul meu și cred că trebuie să comunicați și mai mult legat 

de ceea ce faceți şi ce și ceea ce ați reușit să schimbați. Observ o 

schimbare în mentalitatea bucureștenilor, s-a încercat să se apese pedala 

din 2013 vrem moarte câinilor cu orice preț, bucureștenii deja și-au 

schimbat mentalitatea și eu văd un mare merit şi în felul în care ați acționat 

în ultimii ani, din 2016 încoace, eu recunosc și meritul celor dinainte și o 

să vă rog să continuați programul de conștientizare în școli, prin biserică, 

să veniți cu hotărârea de consiliu pentru sterilizarea pisicilor cu stăpân cât 

mai repede.  

Mulțumesc. 

 

 

 



50 
 

Doamna Director General Preda Georgiana - ASPA 

Da, da, da, da, da, da, o să lucrăm la toate, vă dați seama, etapizat. 

Pentru noi acum este o perioadă destul de aglomerată mai ales pe teren, 

dar ne vom ocupa de toate, bineînțeles.  

Mulțumim pentru sprijin. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Aveam o întrebare pe zona de conștientizare și pe zona de 

conștientizare a celor din cartierele de case cu privire la programele de 

sterilizare ale ASPA. Aici sunt fonduri alocate? Fiindcă cred că n-am fost 

atentă mai devreme. Poate ar fi mai bine să luaţi în considerare pe lângă 

multe altele și zona aceasta de conștientizare a acestui program și de 

importanța sterilizării în zonele respective.  

 

Doamna Director General Preda Georgiana - ASPA 

Acum noi suntem în derularea campaniei de sterilizare câini cu 

deținători şi suntem și în derularea programului voluntar cu voluntari din 

PMB, de la polițiile locale de sector, de la Poliția Locală a Municipiului 

București, de la ASPA și facem acest program de conștientizare door to 

door, mergem din poarta în poartă și le spunem oamenilor că avem 

această campanie de sterilizare gratuită pentru câinii cu deținători, 

bineînțeles le spunem unde este amplasată clinica veterinară mobilă și ei 

sună să se programeze și astfel ajunge mult mai ușor la ei informația, deci 

noi facem deja lucrul acesta, doar că nu am bugetat într-un fel pentru că 

ne descurcăm cu cu partea de voluntariat a colegilor. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Am înțeles acum. Poate e de luat în calcul și asta pe zona de 

bugetare, adică poate fi îmbunătățită activitatea pe zona aceasta categoric 

pentru a crește substanţial numărul de câini sterilizați anual.  

Bun. Era această întrebare de la un cetățean. Acum, dacă nu mai 

sunt întrebări fiindcă nu mai sunt înscrieri la cuvânt, le mulțumesc 

reprezentanților ASPA pentru participare şi urmează să ne auzim să 

discutăm structurat cum putem îmbunătăți și cum putem contribui și noi 
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din Consiliul General. Reiterez faptul că mi se pare important să participe 

Poliția Locală și de la Generală și de la Sectorul 6, poate și Jandarmeria, 

ANSVSA și probabil și ATOP, m-am gândit inclusiv la cei de la ISU fiindcă 

poate deveni foarte ușor după cum s-a văzut o situație de urgență și fiind 

un fenomen, nu văd de ce nu ar fi și dumnealor competenți, dar trebuie 

văzut juridic.  

Mulțumesc mult. O zi bună! 

 

Doamna Director General Preda Georgiana - ASPA 

Mulțumim. Mulțumim din suflet. La revedere. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Trecem mai departe. Urmează Administrația Parcului Natural 

Văcărești. Cred că este alături de noi doamna director Simion. Vă rog 

doamna director, dacă puteți prezenta maxim cinci minute bugetul 

Administrației și iarăși de săptămâna trecută rămăsese cumva o 

nelămurire vizavi de bugetul propus de dumneavoastră din 

fundamentarea bugetară și bugetul afișat pe site-ul instituției, nu știu dacă 

s-a lămurit între timp, noi să facem amendament. 

 

Doamna Director Simion Ştefania – Administraţia Parcul Natural 

Văcăreşti 

Suma totală este cea afișată pe site. Este în sumă de șase milioane 

patru… Diferența rezultă din faptul că noi am propus față de această 

sumă, am propus o sumă în plus la pe titlul de cheltuieli de personal, am 

propus o sumă în plus pentru ceea ce noi am estimat este, ar fi nevoie de 

cheltuieli cu pentru plata personalului cu ora. Deci avem practic nişte luni 

din sezonul cald în care am avea nevoie de … Am propus acest sume, ele 

au fost eliminate din buget presupun datorită unor ori constrângeri ori 

prevederi legale care nu permit angajarea unor astfel de cheltuieli, deși 

conform contractului nostru de administrare, noi avem voie să angajăm 

zilieri, trecând peste asta, o să rezolvăm problema respectivă. Deci de 

acolo provin diferențele între ceea ce am propus noi și ceea ce apare pe 

site. Deci cheltuielile de personal în valoare de 1759000 de lei, avem pe 

titlul de bunuri și servicii, avem o sumă solicitată de 3283000. În această 
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sumă, avem să zicem articolele mai mari, acuma nu o să le iau pe toate 

de pe toate la rând, de exemplu avem articolul 20.12 pe consultanță și 

expertiză sume solicitate în valoare de aproximativ 300000 de lei, avem 

da şi avem o sumă aici, aici este creșterea mare față de bugetul anului 

trecut, pe articolul 20.30.30, la alte cheltuieli buni și servicii, avem o sumă 

mai mare în, cu totul ea este de 1523000 de lei, dar din această sumă, o 

sumă de 1250000 de lei merg către niște servicii speciale pe care le 

planificăm pentru Parcul Natural hotărât și anume lucrări de decolmatare 

şi de desstufărire a unor zone din Parcul Văcăreşti, care se confruntă cu 

problema scăderii destul de accelerate a nivelului apelor și în timp aceasta 

poate să se determine chiar plcarea completă a … respective și a ariei 

respective din parc şi dispariţia respectivului habitat, lucări care ar fi trebuit 

să se întâmple în Parcul Văcărești de mult timp, sunt lucrării absolut 

necesare pentru întreținerea luciului de apă din aria naturală respectivă, 

sunt cum se vede niște lucrări costisitoare din punct de vedere financiar, 

dar sunt și destul de complicate din punct de vedere al avizării, adică ele 

… să obțină pentru a se întâmpla, aprobarea finală este dată de către 

Ministerul Mediului și acum ținta este ca în acest an să realizăm o parte 

din lucrările totale necesare pentru întreaga suprafață a zonei acoperite 

de apă din Parcul Natural București.  

În secțiunea de dezvoltare avem, aici iar este o diferență și aș vrea 

să lămuresc că au fost, am văzut niște discuții în spațiul public, este o 

diferență între ceea ce am propus noi și ceea ce s-a afișat pe site, suma 

este aceeași, însă pe totul la secțiunea de dezvoltare avem suma de 

1418000. A fost o discuție legată de niște panouri de informare pe care 

vrem, nu numai panouri de informare, este e o denumire…, intră și panouri 

de semnalizare și panouri direcționale, panourile de informare, adică 

planurile de semnalizare ale intrărilor în parc, deci sunt mai multe categorii 

de … și noi am propus suma de 250000 de lei pentru…, iar din aceasta 

am propus pentru 30 de asemenea să le zicem panouri la modul general, 

ceea ce ar însemna un buget de aproximativ cu 8000 de lei, iar în tabelul 

respectiv în care a figurat la un moment dat suma de 10… de lei, 25 de 

astfel de panouri. Pe lângă ele, dorim de asemenea deci pe lângă aceste 

panouri pe pe partea de dezvoltare dorim să mai realizăm un punct de un 

punct administrativ, să zicem o mică căbănuță în stilul celei actuale, dar 

care … folosită nu ca punct, ca exponat sau ca … informare și punct 

administrativ de lucru pentru personalul nostru de teren și pentru 

personalul poliției locale care asigură monitorizarea zonei. De asemenea, 

un foișor acoperit pentru activități de informare și activități de de recreere 
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pentru … deoarece nu avem ceva acoperit la momentul de față. De 

asemenea ne am mai propunem achiziționarea tot pentru personalul care 

asigură paza, supravegherea și monitorizarea zonei, propunem 

achiziționarea unor cabine de pază și a unor containere de fază special 

speciale pentru adăpostirea pe timpul iernii … rece se poate face în 

condiții diferite decât în cele pe timpul verii, achiziţionarea asta pentru 

infrastructura din parc efectiv, iar pentru instituție propriu zis propunem 

achiziționarea unei autoutilitare, am avut sponduri în am avut buget alocat 

anul trecut, din păcate a fost alocat relativ târziu, adică numai la 

recuperarea bugetară și efectiv până la finalul anului bugetar nu am reușit 

să achiziționăm această această mașină. Din condițiile pe care le știe 

toată lumea, nu mai există termen de livrare pentru asemenea cu mașini 

mai mai … de 6 - 7 luni, o vom achiziționa anul acesta, achiziția unei 

imprimante multifuncționale pentru birou. Da, la la capitolul acesta de de 

dezvoltare, cam astea ar fi cheltuielile. Da avem din nou nevoie aici o 

sumă mai mare pentru cheltuieli de pregătire profesională, care suntem 

încă în curs de a completa schema de personal a administrației, facem 

numai cursuri și angajăm noi oameni și aceștia au nevoie tot timpul de 

pregătire profesională mai ales fiind domeniul aşa de nou.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Am o întrebare legată de personal fiindcă aţi menționat acum. Aici, 

din schema de 20 de persoane, câte posturi sunt ocupate în prezent? 

 

Doamna Director Simion Ştefania – Administraţia Parcul Natural 

Văcăreşti 

În prezent sunt ocupate 10. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

O.K. Deci trebuie recrutat și restul organigramei, dar este o 

îmbunătățire semnificativă față de anul trecut când era cred că o persoană 

sau două, nu? 
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Doamna Director Simion Ştefania – Administraţia Parcul Natural 

Văcăreşti 

Acum ne pregătim să lansăm să lansăm un concurs separat 

angajare de personal de teren de rangeri. Aici am avut, am fi vrut să-l 

desfășurăm anul trecut, dar a fost problema cu blocarea posturilor. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

A, de la nivel guvernamental, vă referiţi? 

 

Doamna Director Simion Ştefania – Administraţia Parcul Natural 

Văcăreşti 

Da, exact. Nu erau posturi unice, acestea nu au mai fost, nu s-a mai 

putut organiza un concurs pentru asta, dar asta este pentru noi cea mai 

cea mai presantă nevoie de de personal la nivel de teren. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, sunt de acord cu dumneavoastră fiindcă fără oameni care să fie 

în permanență în parc, nu prea puteți gestiona atât de bine, dar acum s-a 

rezolvat problema aceasta? Nu sunt la curent.  

 

Doamna Director Simion Ştefania – Administraţia Parcul Natural 

Văcăreşti 

Nu s-a prelungit blocajul. Acela era în vigoare numai pe la sfârșitul 

anului. Cum nu s-a mai prelungit, s-a deblocat și sunt deja foarte multe … 

care anunță concursuri. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Perfect. Atunci, recomandarea mea ar fi să faceți cât mai multă 

reclamă pentru aceste posturi ca să afle cât mai mulți oameni care au 

calificările necesare, să poată aplica şi sigur dacă putem interveni și noi 

în Comisia de mediu o să facem publicitate și noi consilierii. Cred că ar fi 

bine să facem asta, dar și celorlalte ONG-uri prezente le sugerez ca de 

îndată ce administrația scoate la concurs aceste posturi să ajute la 
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diseminarea acestor oportunități de angajare. Eu vreau să vă felicit. Mă 

bucur că începeți să puneți la punct administrația aceasta nouă. Mi se pare 

că există destul de multe activități foarte valoroase în cadrul administrației 

și sper să aveți și acești noi oameni pe teren cât mai repede cu putință. 

Am văzut că se adună și gunoaie periodic şi din păcate sunt foarte multe, 

poate nu ar fi rău să existe și un buget special pentru zona aceasta de 

informare a populației pentru a nu mai arunca gunoaie și cât de mult 

dăunează faunei de acolo și nu mai faunei, parcului cu totul, 

ecosistemului. 

Bun, nu mai sunt înscrieri la cuvânt, așa încât vă mulțumesc, 

doamna director pentru prezentare și sper să ne auzim cu vestea scoaterii 

la concurs a posturilor de rangeri în parc.  

 

Doamna Director Simion Ştefania – Administraţia Parcul Natural 

Văcăreşti 

Mulţumesc frumos. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

O zi bună. 

Mergem mai departe la doamna director Oprea de la Grădina 

Zoologică. Bună ziua, doamna director. 

 

Doamna Director Oprea Ancuţa Elena – Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Bună ziua, doamna consilier. Scuze, acum am reușit să… 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bună ziua. 

Voiam să spun că înainte de a începe această prezentare de maxim 

cinci minute, rugămintea este să îmi spuneți, fiindcă am primit de la 

dumneavoastră propunerea de suplimentare bugetară, singura rugăminte 

ar fi să ne mai trimiteți înapoi o precizare privind capitolul de cheltuieli de 
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personal, acela la titlu 1, eu n-am înțeles, deci aici sunt 180000 + 80000 

şi atât? 

 

Doamna Director Oprea Ancuţa Elena – Grădina Zoologică 

Bucureşti 

O să o las pe doamna Bulugeanu, şeful de serviciu financiar-

contabilitate. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Atunci haideţi să procedăm aşa: dumneavoastră prezentați maxim 

cinci minute și apoi putem să luăm întrebările, inclusiv această întrebare. 

 

Doamna Şef Serviciu Financiar – Cotabilitate, Buget Bulugeanu 

Laura – Grădina Zoologică Bucureşti 

Deci, la titlul 1, noi vrem doar 548000 care ar reprezenta statul 

complet de 83 de angajați, de posturi… 

 

Doamna Director Oprea Ancuţa Elena – Grădina Zoologică 

Bucureşti 

În schema noastră de încadrare şi statul de funcţii sunt aprobate 83 

de posturi. În momentul acesta avem 78 de angajați și era vorba de 

suplimentarea pentru a ajunge la echipa completă.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Am înțeles asta, dar cât e suplimentarea? 

 

Doamna Şef Serviciu Financiar – Cotabilitate, Buget Bulugeanu 

Laura – Grădina Zoologică Bucureşti 

548000. 
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 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Asta nu este specificat în adresă. Scrie că e vorba de 83 de salariaţi 

și apoi nu e precizată suma. 

 

Doamna Director Oprea Ancuţa Elena – Grădina Zoologică 

Bucureşti 

La prima pagină, cheltuieli de personal 6759 mii, proiectul de buget 

pentru anul 2023, la titlul 1, cheltuieli prevede suma de … 548 pentru a 

ajunge la schema completă. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, acum am văzut. 

 

Doamna Director Oprea Ancuţa Elena – Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Aici, în cadrul acestei sume, sunt incluse și cheltuieli legate de 

concedii medicale, asigurări sociale, deci inclusiv nu doar… 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Sunt incluse şi de la 57.02 şi de la … 

 

Doamna Director Oprea Ancuţa Elena – Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Exact. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Suma totală la personal de suplimentat. Îmi cer scuze, nu 

observasem eu. 
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Doamna Director Oprea Ancuţa Elena – Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Nicio problemă, de asta suntem aici și e bine că facem aceste 

întâlniri pentru a lămuri un pic lucrurile. E foarte bine că procedăm așa. 

La titlul 2 am încercat să să spunem faptul că avem nevoie de o 

sumă de 1200 de fapt 1 milion 200 de mii, care este constituit din datoriile 

care sunt de anul trecut în valoare de 560.000 care au rămas … 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Scuzaţi-mă că vă opresc. Nu aveam întrebări legate de celelalte. 

Numai aici la personal. Pe celelalte le-am văzut, dar astăzi cumva avem 

subiectul acesta al dezbaterii bugetului împreună cu invitații ONG-urile și 

persoanele interesate și de asta rugămintea ar fi să prezentați din nou, 

chiar dacă ați mai făcut și săptămâna trecută prezentarea bugetului 

instituției dar în maxim cinci minute, liniile mari. 

 

Doamna Director Oprea Ancuţa Elena – Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Am înţeles. În afară de cheltuielile cu salarii la care am cerut această 

suplimentare, la titlul 2 care sunt cele mai diverse ca și ca și conținut, 

bugetul nostru se axează în primul rând pe hrană și în al doilea rând pe la 

articolul 20.01.09 materiale și prestări servicii cu caracter funcţional, sunt 

cheltuieli care se referă la contractele pe care le avem de prestări servicii 

și astea sunt, se înțelege de la sine, sunt extrem de diverse. Revenim: 

hrana și cheltuielile suplimentare pe care noi le facem pentru încălzit, 

iluminat și forță motrică. Aici am cerut din nou o suplimentare pentru a, 

ținând cont de prețurile care cresc așa aproape de la o zi la alta, cheltuielile 

pe care le-am cerut noi în plus față de execuția pe care am avut-o la 

sfârșitul anului trecut sunt în valoare de circa 288000 la încălzit, iluminat 

și forță motrică, apă, canal, salubritate, carburanţi, lubrifianţi, rămânem pe 

aceeași sumă pe care am avut-o aprobată anul trecut, am solicitat o 

majorare de preț la articolul 20.04 medicamente și materiale sanitare, tot 

prin prisma creșterii prețurilor, medicamentele au crescut de foarte multe 

ori, nu le găsim pe cele care sunt solicitate de către medicii veterinari și se 

găsesc sub o altă formă sub o altă prezentare, sub un alt nume ca să spun 

așa, dar ca substanţă activă aceeași, nemaivorbind de faptul că 
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suplimentarea pe care am cerut-o la încălzit-iluminat este sperăm ca până 

la sfârșitul anului să reușim să o micșorăm prin ceea ce am cerut la titlul 3 

în încercarea noastră de a finaliza anul acesta ce am solicitat, de aproape 

trei ani de tot încercăm să punem la la punct acea, acel sistem de 

fotovoltaic de producerea curentului electric pe acoperișul unei clădiri pe 

care o avem în incinta instituției și pe care vrem să montăm aceste panouri 

fotovoltaice în vederea reducerii cheltuielilor la iluminat. De data aceasta, 

ne-a fost aprobat și sistemul și expertiza pe care trebuie s-o facem la 

clădire pentru a nu fi nevoie de autorizația de construire a acestora și în 

plus față de cele două care ne-au fost deja aprobate, am solicitat 11000 

care reprezintă cinci licențe pentru cinci laptopuri pe care le avem din 

dotare de cumpărat în cursul anului trecut pentru a se putea face știu eu 

această situație care ne-a adus pe toți la nevoia realizării muncii la 

domiciliu și pentru a putea folosi aceste laptopuri care le avem, avem 

nevoie de 5 licențe pe care să le montăm, să le punem pe aceste laptopuri. 

Deci în plus față de suma care ne-a fost aprobată este vorba de 11.000 

pentru a putea achita cele 5 licenţe care au fost achiziţionate anul trecut, 

dar care au fost livrate și factura și ele au fost livrate la sfârșitul anului, pe 

29 când deja era execuția bugetară și practic restituirea alocațiilor 

bugetare pe care le am avut anul trecut trebuia să fie realizată către 

primărie și n-am mai avut timpul fizic să facem plata acestora, deci de asta 

le solicităm acum pentru a se realiza plata lor. În afară de acest lucru, 

Grădina Zoologică realizează așa cum v-am trimis și dumneavoastră și 

către cabinetul domnului Primar General activități de conservare a 

speciilor pe care le avem, de educație și prezentarea activității noastre și 

a întregii Grădini Zoologice către publicul vizitator, către grupe, școli, 

diverse evenimente pe care le facem de-a lungul, de-a lungul anului pentru 

a ne prezenta și activitatea noastră și ceea ce înseamnă conservarea într-

o grădină zoologică. Nu știu ce aş mai putea să vă prezint acum. Aștept 

întrebările dumneavoastră pentru noi. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulțumesc, doamna director Oprea. Nu sunt întrebări deocamdată 

din partea domniilor consilieri sau din partea ONG-urilor, eu am avut 

întrebarea aceea vis-à-vis de cheltuielile de personal. 
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Doamna Director Oprea Ancuţa Elena – Grădina Zoologică 

Bucureşti 

Vreau doar să vă rugăm să încercați dacă să reușim cumva să găsim 

soluție pentru suma aceasta care ne trebuie. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Din partea comisiei, aveţi susținerea noastră și vom transmite și noi 

către cabinetul primarului, către colegii consilieri acest document, tocmai 

pentru a realiza un amendament la buget, altfel nu se poate suplimenta 

suma la niciun capitol, dar sper să se întâmple asta în cel mai scurt timp 

cu putință.  

Bun. Vă mulțumesc mult atunci, spor la treabă, o zi bună. 

Continuăm discuția cu Direcția Investiții. Cred că este alături de noi 

doamna Bardan. Nu știu dacă era în sală sau avem online. 

 

Reprezentant Direcţia Informatică 

A fost în sală puțin mai devreme. Nu e acum. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Am înțeles. Nu este acum. 

Atunci putem să trecem la Direcția Servicii Publice, dacă este cineva 

de la Salubritate sau de la DDD alături de noi și continuăm cu Investițiile 

care revine doamna Bardan. De la DDD Roxana Şunică sau domnul 

Brânzan? 

 

Reprezentant Direcţia Informatică 

Nu au intrat. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

De la Management deșeuri salubritate doamna Iuga? 
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Reprezentant Direcţia Informatică 

Nici dânsa.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Atunci, până intră dumnealor în live şi în comisie, cred că este 

domnul Grigore de la Centrul de Protecţia Plantelor.  

 

Domnul Director Grigore Mihail Dan – Centrul de Protecţia Plantelor 

Bucureşti 

Bună ziua.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bună ziua, domnule director. Rugămintea mea este la fel, dacă 

puteți să faceți o mică prezentare a bugetului maxim cinci minute și apoi 

discutăm și despre suplimentarea aceea de săptămâna trecută a 

bugetului. 

 

Domnul Director Grigore Mihail Dan – Centrul de Protecţia Plantelor 

Bucureşti 

Față de execuția bugetară de anul trecut, bugetul nu a fost majorat. 

Principalele modificări la buget au fost axate pe două, de fapt aproape trei 

direcții: o dată pe creșterea alocațiilor bugetare pentru materialele cu 

caracter funcțional: achiziția de substanțe fitosanitare necesare în 

executarea tratamentelor, am făcut această solicitare datorită atât datorită 

creșterii prețurilor cât și nevoii de acoperire în eventualitatea unor atacuri 

pe anul acesta, ținând cont de fluctuațiile climatice care se prognozează. 

Pe secțiunea de investiții nu s-a aprobat, nu ni s-a aprobat achiziția de 

utilaje și mașini și cam astea sunt. Activitatea se va desfășura. Încercăm 

să să mărim numărul de tratamente pe care față de cele de anul trecut. 

Adică dacă anul trecut am avut un număr de șapte tratamente fitosanitare, 

anul ăsta avem să facem opt tratamente poate chiar nouă. 
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 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

De la discuția de marțea trecută, aţi mai avut discuții în PMB vizavi 

de bugetul solictat de dumneavoastră? 

 

Domnul Director Grigore Mihail Dan – Centrul de Protecţia Plantelor 

Bucureşti 

Am făcut o solicitare am făcut o solicitare suplimentară pentru 

alocarea sumei de 104000 pe cele două direcții care vi le-am spus: alocare 

pentru achiziția de Substanțe fitosanitare și pentru combustibil.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Ne puteți transmite și nouă această solicitare de 104000 pe adresa 

emanuel.danca@pmb.ro? 

 

Domnul Director Grigore Mihail Dan – Centrul de Protecţia Plantelor 

Bucureşti 

În câteva minute v-o transmitem.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Perfect. Şi noi putem să facem prin amendament această modificare 

de suplimentare.  

 

Domnul Director Grigore Mihail Dan – Centrul de Protecţia Plantelor 

Bucureşti 

În ceea ce privește secțiunea de dezvoltare, am înțeles prioritățile 

municipalității vis-a-vis de investiții şi nu solicităm decât alocarea unei 

sume de 12000 RON pentru achiziționarea unui program informatic de 

contabilitate. Acest program a fost achiziționat în anul precedent, da, firma 

respectivă nu și-a îndeplinit obligațiile, am reziliat contractul, banii s-au 

întors în contul în contul Centrului de Protecție a Plantelor, deci noi avem 

în momentul de față acești bani în cont. Singura problemă este ca prin 

amendament sau nu știu ce altă modalitate să să fie trecuţi aceşti bani la 

secțiunea de dezvoltare. 
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 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Sigur. E rezonabil. Atunci și această sumă numai prin amendament 

se poate include, dar s-o includeţi și dumneavoastră în adresa pe care o 

trimiteți la comite ca să o avem și noi în vedere să transmităm mai departe 

la cabinet primar şi la ceilalţi. 

 

Domnul Director Grigore Mihail Dan – Centrul de Protecţia Plantelor 

Bucureşti 

Acum vă trimitem adesa pe adresa domnului consilier Dancă și 

apelăm încă o dată la bunăvoința și la sprijinul dumneavoastră ca să 

putem să ne desfășurăm activitatea în în condiții optime și să facem față 

oricăror pericole care pândesc vegetația. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da. Cum am spus și data trecută, ne așteaptă un an foarte cald,  

probabil cel mai cald. 

 

Domnul Director Grigore Mihail Dan – Centrul de Protecţia Plantelor 

Bucureşti 

Eu îmi doresc eu îmi doresc foarte mult, dar în anul în anul precedent 

am reușit să stăpânim, nu am avut atacuri masive, nu am avut distrugeri 

de vegetație din cauza bolilor și dăunătorilor. Sperăm să nu avem nici anul 

ăsta probleme și să ținem sub control tot ce înseamnă starea de sănătate 

a vegetaţiei din București.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Exact. Mulțumesc tare mult, domnule director. 

 

Domnul Director Grigore Mihail Dan – Centrul de Protecţia Plantelor 

Bucureşti 

Eu vă mulţumesc pentru sprijin şi pentru înțelegere. 
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 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulțumim.  

O zi bună atunci și trecem mai departe, fiindcă a intrat doamna 

Şunică de la DDD. 

 

Doamna Director Executiv Şunică Daniela Roxana – Direcţia Servicii 

Publice 

Bună ziua.  

Vă voi prezenta atât proiectul de buget pentru Serviciul DDD cât și 

cel pentru zona de managementul deşeurilor și salubritate. Proiectul DDD 

conține în primul rând suma necesară achitării cotizației pentru … DDD, 

regăsim în buget această sumă în valoare 3 milioane 500 de mii de lei. De 

asemenea, bugetul DDD, în proiectul de buget am propus o sumă pentru 

o acțiune de conștientizare în vederea prevenției și a unui mai bun control 

asupra vectorilor, care se poate realiza prin această prin această 

prevenție, iar în ceea ce privește planul planul unitar de acțiune, uitându-

ne la solicitările pe care le-am le am primit anul trecut și reclamațiile, 

petițiile de la cetățeni, am dublat numărul de tratamente tot în zona de 

prevenție țânțari, larvicidare, pentru că dacă în 2022 au fost șapte 

tratamente, pentru 2023 vor fi 14, pentru căpuşe am crescut numărul de 

tratamente de la patru la la 5, iar pentru zona de gândaci, direcţia a propus 

un tratament la sesizare pentru 9000 de scări de bloc. Din păcate, la acest 

moment, nu am un răspuns dacă domnul primar general acest plan de 

acţiune cu acest tratament inclus sau nu. Noi suntem pregătiţi cu ambele 

variante. Evident, planul unitar de acţiune, important este să înceapă, să 

se desfăşoare. Dacă se va găsi buget şi se va găsi oportun şi un nou 

vector, un nou… cu atât mai bine, dacă nu varianta pe care o propunem 

pentru … oricum este o variantă îmbunătăţită. Dacă sunt întrebări legate 

de serviciul DDD, vă stau la dispoziţie. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulţumesc frumos. Încă nu s-a înscris nimeni la cuvânt, dar am eu 

o remarcă vizavi de tratamentele pentru țânțari și, anume acum sigur e 

frig, dar acum o săptămână am primit sesizări de la cetățenii din zona parc 
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Tineretului cum că au apărut deja țânțarii, mulți țânțari și știu că de obicei 

tratamentul, primul tratament la țânțari începe în februarie. Oricum este o 

îmbunătățire semnificativă fiindcă în administrația trecută începeau în mai-

iunie și pentru căpuşe și pentru țânțari, dar se poate face de acum? Nu 

știu dacă tehnic sau biologic, că experții ştiu asta, se poate face un 

tratament încă de acum - ar trebui suplimentat, având în vedere că au 

apărut se pare și cum temperatura fluctuează substanțial de la o 

săptămână la alta, posibil să apară problema aceasta anul acesta mult 

mai repede și din ce îmi amintesc, problema e că dacă o dată ce nu s-a 

făcut la timp pe larve tratamentul, apoi devine foarte greu de gestionat în 

restul anului prin mai multe tratamente. 

 

Doamna Director Executiv Şunică Daniela Roxana – Direcţia Servicii 

Publice 

Tocmai pentru că am încercat să ținem cont de aceste variații de 

temperatură, am suplimentat numărul de la larvicide pentru că important 

este acest, importante sunt aceste tratamente de la începutul anului. Noi 

avem un număr de tratamente, sperăm că acest plan de acţiune să fie 

aprobat cât mai repede pentru ca ai noştri colegi de la Compania 

Municipală de Ecoigienizare să poată începe aceste tratamente. Ele au 

un calendar, însă acest calendar poate fi ajustat în funcție de nevoi, deci 

da, odată aprobat planul unitar de acțiune, la sesizări compania va 

interveni punctual acolo unde este nevoie.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulțumesc mult. 

Deci practic trebuie să facem și noi un push de la nivelul Consiliului 

să fie aprobat de către Consiliul acest plan cât mai repede cu timpul. E 

vorba de o hotărâre de Consiliu General. Mulțumesc. 

Am o întrebare de la domnul Oprița: dacă există vreo consultare a 

ONG-urilor de mediu specializate în polenizatori atunci când se aleg 

substanțele de pulverizare. 
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Doamna Director Executiv Şunică Daniela Roxana – Direcţia Servicii 

Publice 

Substanţele sunt alese în cadrul unei comisii mixte, comisie mixtă 

formată din reprezentanții Primăriei Municipiului București, ADI DDD, 

Compania Municipală Ecoigienizare și Institutul Cantacuzino şi DSP. 

Substanţele sunt alese de această comisie de experți și aş spune că 

Institutul Cantacuzino este unul dintre cei mai apropiați colaboratori în 

domeniul DDD în ultimii ani pentru Primăria Municipiului București, astfel 

că toate substanțele care pe care noi le utilizăm în tratamentele DDD sunt 

utilizate în în aprobarea și în supravegherea specialiștilor.  

 

Domnul Opriţa Alexandru – Fundaţia Comunitară Bucureşti 

Am înțeles. întrebarea era puțin alta. Nu am nicio îndoială cum că 

dumneavoastră vă consultați cu experţi în sănătate publică. Întrebarea e 

dacă țineți cumva cont și de aspectul de mediu și de impactul acestor 

tratamente asupra biodiversităţii din oraş, dacă în acea comisie consultați 

astfel de experți sau dacă credeți că e nevoie de asta pentru că din 

experiență vă spun că în trecut nu s-au petrecut cele mai bune lucruri. 

 

Doamna Director Executiv Şunică Daniela Roxana – Direcţia Servicii 

Publice 

Da. În primul rând nu utilizăm decât substanțe care sunt aprobate de 

DSP și de INSP, prin urmare toate substanțele pe care compania 

municipală de Ecoigenizare le utilizează la tratamente în București teoretic 

așa cum sunt ele avizate de o comisie pregătită în această direcție nu pot 

avea decât efecte bune și mă rog sub un control de efecte gestionabile în 

zona de mediu. Avizele sanitare pe care aceste substanţe le au, nu ar 

trebui să impacteze nicicum mediul şi biodiversitatea. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da. Mulțumesc pentru răspuns. Cred că totuși n-ar fi rău să se facă 

o astfel de consultare, fiindcă dacă din ce înțeleg de la domnul Oprița au 

existat incidente în trecut pe zona aceasta și vă fac o analogie de exemplu 

cu spitalele, unde se folosesc acele filtre UV pentru sterilizarea spațiilor și 

au apărut incidente și acolo deși și acele filtre UV îndeplinesc toate 
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standardele și există o procedură de când să fie folosite și așa mai 

departe, dar dacă există incidente în privința folosirii acestor substanțe, 

cred că este bine să existe o analiză împreună cu cei care se ocupă de 

polenizator,i să se ajungă cumva la cauzele acestor incidente. Nu știu 

dacă e nevoie să vorbească ONG-urile din domeniu cu cei de la Direcția 

dumneavoastră sau direct cu operatorul, cu compania la care e delegat 

serviciul acesta, în speţă compania de Ecoigienizare a Consiliului General. 

 

Doamna Director Executiv Şunică Daniela Roxana – Direcţia Servicii 

Publice 

În orice variantă serviciul din primărie cu colegii de la companie, noi 

ne vedem, lucrăm zi de zi împreună, prin urmare oricare varianta de 

comunicare vă este mai la îndemână, este în regulă. Cu siguranță 

informația va ajunge la toți.  

 

Domnul Opriţa Alexandru – Fundaţia Comunitară Bucureşti 

E vorba de a nu le mai folosi, că poate de multe ori dialogul sau 

relația de comunicare n-a fost funcțională între ONG-uri și PMB. E vorba 

de a găsi cele mai bune practici astfel încât impactul acestor tratamente 

care sunt necesare în mediul urban să fie redus la minim. Asta poate 

include perioade, intervale de stropire, orar de stropire și așa mai departe 

dar și substanțe active care pot fi sau nu pot fi folosite, unele care-s foarte 

dăunătoare sau nu. Mai ales că noi încă cerem derogări pe anumite 

chestii. Există asociații de specializare de specializate în București de 

apicultură și polenizator sălbatic și cred că ar ajuta consultarea și acestora 

în momentul în care decideți achiziționați sau să aplicați tratamente.  

Mulțumesc. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulţumesc și eu. Doamna Şunică, acum, dacă vreți, puteți să 

continuați cu prezentarea pentru zona de salubritate. 

 

Doamna Director Executiv Şunică Daniela Roxana – Direcţia Servicii 

Publice 
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Sigur că da. Pentru Serviciul de management deşeuri și salubritate 

cheltuielile curente propuse în proiectul de buget pentru acest an se împart 

în următoarele activități: în primul rând este zona de toalete ecologice, 

sunt toaletele pe care contractul de toalete ecologice pe care primăria îl 

are încheiat, suntem la un contract 2 și alături de această sumă de 2 

milioane 769000 RON am prevăzut și eu o sumă suplimentară pentru 

documentația și un nou contract de delegare pentru anii ce vor veni, 

suntem în ultimul contract pe în … subsecvent pe contractul actual. Alte 

alte cheltuieli curente prevăzute în bugetul serviciului include: o sumă de 

700 de mii pentru campanie de conștientizare pe zona de colectare 

separată. Sperăm să obținem acest buget și să desfăşurăm o campanie 

profesională şi profesionistă. Avem semnale din partea mai multor ONG-

uri din din piață și foarte bine că suntem aici cu toții în momentul în care 

vom începe această campanie, cu siguranță vă vom contacta. De 

asemenea, discuțiile pe care le-am avut cu sectoarele și o parte din colegii 

noștri de la sectoare înțeleg importanța unei astfel de companii și vom 

încerca să derulăm împreună această campanie, apoi avem nevoie de 

buget pentru revizuirea regulamentului serviciului și pentru revizuirea 

strategiei pe termen lung a serviciului. Sunt niște documente programatice 

care unele dintre ele sunt depășite ca informație, altele au intrat poate în 

contradictoriu cu documente mai nou apărute, prin urmare colegii noștri 

de la audit, cei care ne-au solicitat aducerea acestor documente toate la 

acelaşi conţinut şi aceleaşi obiective pentru că aceste documente la finalul 

zilei reprezintă obiectivele şi indicatoarele de performanţă care operatorii 

de salubritate trebuie să-i atingă în Bucureşti. Apoi avem o sumă 

prevăzută de 6 milioane 100 de mii ncecesară achitării, aşteptăm o decizie 

de instanţă, însă trebuie să prevedem această sumă în buget pentru 

costurile cu monitorizarea post închidere pentru Iridex şi de asemenea 

avem prevăzută o sumă de 150 de mii de lei necesară realizării unui 

sistem IT care să ne aducă în anul 2023, în sensul în care datele pe care 

Primăria Municipiului Bucureşti, pentru că principalul nostru rol în acest 

moment în zona de management deşeuri este fix această monitorizare şi 

coordonare a activităţii, doar că modul în care acum colectăm date de la 

operatori din piaţă sunt în format letric, trebuie să avem capacitatea de a 

pune într-un loc datele digital, să le analizăm şi şi să le comparăm cu acei 

indicatori de care vă povesteam. Avem de asemenea nevoie de buget de 

1864000 de lei pentru colectarea, tratarea şi … deşeurilor de pe terenurile 

… din construcţii, cele mai multe de pe terenurile care aparţin Primăriei 

Municipiului Bucureşti şi de asemenea este prevăzută o sumă de 36 de 

mii de lei pentru gestiunea animalelor moarte, există un vid legislativ, astfel 
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că primăriile de sector, deşi către ele este delegată gestiunea deşeurilor, 

pe acest tip de deşeu animal mort nu au competenţe, nu au cum să 

gestioneze, astfel că trebuie să ne asigurăm că avem buget pentru a 

gestiona acest lucru, iar în aceeaşi propunere veţi regăsi şi suma pentru 

bugetul ADI deşeuri, este o sumă de 500 de mii de lei, ea a fost trecută la 

valoarea existentă la acest moment în statutul și în documentația ADI 

deșeuri, așa cum a fost ea aprobată anul trecut, probabil, cel mai probabil 

pentru ca ADI deşeuri să-și poată îndeplini obiectivul și anume acela de a 

organiza un sistem de management integrat la nivelul capitalei București, 

ei vor avea nevoie să suplimentăm bugetul pentru a reuși să realizeze 

investițiile de care Bucureștiul are nevoie, cum vom avea mai multe 

informații legate de aceste costuri, vom veni cu o rectificare bugetară, în 

acest moment sunt prevăzuţi de la cei 500000 RON, cum vă spuneam. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Mulțumesc foarte mult pentru prezentare. Am văzut și suma 

aceea de 1.800.000 lei pentru salubrizarea terenurilor care aparțin de 

PMB, cred că ar trebui să se facă cât mai repede cu putință măcar pe 

terenurile care aparțin de municipalitate, să fie curățate deșeurile. Știu că 

e mult mai greu de implementat pe proprietăți private, însă dacă e nevoie 

de o suplimentare de sumă acolo, eu personal dar cred că și colegii mei 

din comisie vă vor susține.  

 

Doamna Director Executiv Şunică Daniela Roxana – Direcţia Servicii 

Publice 

Problema este cel mai mult legată de documentația și de drepturi de 

proprietate asupra terenului, fiindcă de acolo apar cele mai mari întârzieri 

în organizarea acestui managementul pentru că de multe ori aceste 

terenuri au un caracter juridic neclar, nu este foarte… 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Vă referiţi la proprietăți privată sau la proprietatea municipiului? 
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Doamna Director Executiv Şunică Daniela Roxana – Direcţia Servicii 

Publice 

La proprietatea, proprietatea. Deşeuri care, asupra cărora este 

foarte greu să se, colegii de la patrimoniu, necesită foarte mult timp și efort 

pentru a putea clarifica ce porțiune anume dintr-un teren acoperit de 

deșeuri, cum spuneam cel mai des din construcții, aparţin de Primăria 

Municipiului București și ce vor ține aceste deșeuri, sunt de fapt proprietăți 

private, dacă există un mic… 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da da da. Bine, nu vreau să intrăm in asta -  e o discuție întreagă pe 

zona asta de patrimoniu și cadastru, cu siguranţă ar fi foarte util un 

cadastru al tuturor proprietăţilor şi terenurilor primăriei.  

Vă rog, domnule Opriţa, de la Fundaţia Comunitară Bucureşti. Aveţi 

o intervenţie? 

 

Domnul Opriţa Alexandru – Fundaţia Comunitară Bucureşti 

Da. Am o simplă întrebare referitoare la ADI, dacă există nişte borne 

principale pentru anul acesta, pe care ar trebui să le urmărim şi ar trebui 

să reflecte şi în buget şi dacă există un plan de a consulta societatea civilă 

pe strategia ADI? 

Mulţumesc. 

 

Doamna Director Executiv Şunică Daniela Roxana – Direcţia Servicii 

Publice 

Mulţumesc şi eu. În ceea ce priveşte ADI deşeuri, aşa cum ştiţi, ei 

au început să funcţioneze undeva la jumătatea anului trecut, este o 

organizaţie nou născută, credem că este foarte oportună în sfârşit în 

Bucureşti să existe acest ADI deşeuri, care practic pune la masă cei 6 

primari de sector plus Primăria Municipiului Bucureşti pentru că doar aşa 

putem vorbi de un management integrat al deşeurilor. Până acum, acest 

lucru era practic imposibil. Da, există obiective pe care ADI deşeuri şi le-a 

setat. Primul dintre ele a fost cel legat de delegarea depozitării, există un 

contract încheiat pe 30 decembrie 2022 pentru depozitarea pentru 
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sectoarele 2, 3, 4, 5, 6. Pentru sectorul 1 încă nu este finalizată procedura. 

Există o serie de contestaţii. E un mic blocaj administrativ. După care 

planul, vorbim de zona de sortare, vorbim de tratare şi tot ce înseamnă 

documentaţie şi delegare, vorbim de un proiect pentru un centru de aport 

voluntar mare depus de ADI undeva la sfârşitul anului trecut şi unde PMB 

a oferit terenul pentru realizarea acestui proiect şi va sprijini în realizarea 

documentaţiei pentru a se realiza acest centru de aport voluntar. O să 

vedem. Dincolo de o colectare pentru ce deşeuri va asigura şi tratare, 

discutăm despre un compostor, un …, deci vorbim de mai multe investiţii, 

suntem în faza în care se selectează furnizorul pentru realizarea studiului 

de fezabilitate şi de asemenea, există pe agenda ADI planul de gestiune 

al Municipiului Bucureşti, investiţiile prevăzute în plan şi în virtutea acestor 

investiţii, ADI deşeuri Bucureşti are un protocol încheiat cu CJ Ilfov şi cu 

ADI deşeuri Ilfov pentru că ideal aceste planuri şi aceste investiţii se vor 

desfăşura acolo unde se poate în colaborare cu cei de la Ilfov.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Bun. Vă mulţumesc foarte mult pentru răspunsuri. Nu mai sunt alte 

înscrieri la cuvânt, aşa încât vă mulţumesc pentru prezentare.  

Trecem acum mai departe la Direcția de Investiții, este ultima 

direcție cu care vom discuta astăzi, alături de noi este doamna Bardan. 

Rugămintea ar fi ca în maxim cinci minute să prezentați investițiile pe care 

le aveți pe zona de mediu și Protecția Animalelor prevăzute în bugetul de 

anul acesta și dacă vă puteți limita numai la acestea mediu, poluare, piste 

de biciclete. 

 

Doamna Şef serviciu planificare lucrări Bardan Lorena 

Bună ziua. 

Pentru bugetul pe anul 2023 am propus mai multe proiecte: 

demararea unor proiecte precum și finalizarea unor proiecte începute în 

anii anteriori. În ceea ce privește mediul, ne-am propus realizarea unui 

studiu de fezabilitate pentru realizarea unui parc parcului Vitan în sectorul 

3 unde am avem alocat 500000 RON, tot în ceea ce privește mediul am 

am depus o cerere de finanțare pentru utilizarea energiei din surse 

regenerabile la nivelul municipiului București la uzina de reparații Urac, 

unde valoarea totală este de 6843081,95 RON cu TVA, iar contribuția 
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municipiului București cheltuieli neeligibile de 1945962,92 de lei. La 

această dată este în în evaluare şi sperăm să obținem finanțare. În ceea 

ce privește realizarea pistelor de biciclete, există deja programul 

implementarea unui sistem de transport cu bicicleta patru trasee. Sperăm 

că anul acesta să finalizăm traseul 1 tronson 2, avem până acum finalizat 

traseul 1 tronson 1 și traseul 3, urmând ca după obținerea autorizațiilor de 

construcție să trecem și la traseul 2 și traseul 4. Avem fonduri aici de la 

transfer buget de stat de la Ministerul Mediului și bineînțeles de la 

municipiul București pentru cheltuielile neeligibile. Tot în ceea ce privește 

pistele de biciclete, avem în curs de realizare un studiu de fezabilitate 

realizarea infrastructurii pentru transport verde pentru realizarea a cinci 

piste pentru biciclete, avem în curs, de fapt este dat spre semnare, sperăm 

să-l finalizăm anul acesta master planul pentru biciclete și totodată mai 

avem din planul integral de dezvoltare urbană, din proiectul numărul 8, din 

cele 42 de subproiecte avem autorizate 36 de subproiecte însumând 9 km 

de trasee pietonale și piste de pentru biciclete, urmând să scoatem la 

licitație execuția acestor trasee pietonale.  

În ceea ce privește mediul, am obținut finanțare pentru 

modernizarea magistralei de termoficare aparținând SACET București 

obiectele 1 și 5, 9,17 Km cu Ministerul Mediului. S-a semnat contractul de 

finanțare în 24/11/2022. Valoarea totală a investiției este de 256 de 

milioane 510 283 de mii lei cu TVA, din care contribuția municipiului 

București este de 38 de milioane 476 542,45 de lei. Acum ne aflăm în 

strada stadiul de pregătire a documentației privind realizarea proiectării și 

execuției. Tot în ceea ce privește mediu avem un contract privind stații de 

reîncărcare pentru 10 puncte. Se află în fața de studiu de fezabilitate. 

Totodată am depus la AFM și se află în evaluare un proiect privind stațiile 

de încărcare cu putere normală pentru 166 de stații și însumând 322 de 

puncte.  

Tot pentru 2023 ne-am propus să realizăm sistem ITS integrat și 

acesta l-am depus pe PNRR, se află în evaluare, după semnarea 

bugetului, dacă obținem finanțare, vom demara procedura de achiziție. 

Totodată avem modernizarea și extinderea sistemului de semaforizare 

inteligentă managementul traficului București-Ilfov, unde s-a demarat 

procedura, s-a încheiat raportul, avem o contestație, să sperăm că vom 

semna anul acesta contractul și vom demara studiul de fezabilitate. 

În ceea ce privește fuidizarea traficului și a reducerii poluării, avem 

în vedere realizarea unor Park & Ride-uri. Aici va fi o problemă de găsirea 
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unor spații care să ne permită realizarea acestor parcări. Am demarat 

procedura privind aproximativ reabilitarea unor linii de tramvai pe 

aproximativ 44 Km. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Chiar voiam să vă întreb pe transport în comun, că e destul de 

important. Şi după ce ne menționați câteva investiţii mai importante pe 

zona de încurajare a transportului comun și eficientizarea lui, dacă puteți 

vă rog să finalizați ca să putem… 

 

Doamna Şef serviciu planificare lucrări Bardan Lorena 

Da, sigur. Voiam să vă spun de cele 15 loturi pe care le avem acum 

în procedură de achiziție, deschiderea va fi pe 15 februarie proiectare și 

execuție, mai avem extinderea de tramvai procedură de studiu de 

fezabilitate patru loturi, reconfigurări a două intersecții Colentina și 

șoseaua Fundeni Andronache și Gherghiței, precum și intersecția Piața 

Libertății și bineînțeles mai avem un studiu de fezabilitate prelungire strada 

Brașov între Prelungirea Ghencea și Șoseaua Alexandriei și vine și 

totodată finalizarea proiectelor demarate pasaj Doamna Ghica, 

Prelungirea Ghencea, finalizare bucla la strada Grațioasă și finalizare 

modernizare peroane pe linia 41. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulțumesc frumos pentru prezentare, doamna Bardan. 

Voiam acum să-i dau cuvântul domnului Belciug de la Green 

Revolution, care are două întrebări. 

 

Domnul Belciug Corneliu – Green Revolution 

Bună ziua. 

Doamnă, am 2 întrebări la dumneavoastră. În primul rând vreau să-

mi spuneţi dacă pentru actualizarea PMUD-ului sunt cuprinse fonduri anul 

acesta? 
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Doamna Şef serviciu planificare lucrări Bardan Lorena 

Direcția Investiții nu a realizat PMUD-ul. Direcția de Mediu știu că a 

realizat și îl face împreună cu celelalte direcții și noi de acolo ne-am extras 

cele mai multe proiecte de investiții din PMUD. Dar pentru actualizarea lui, 

Direcția Investiții nu are prevăzut investiții în acest sens. 

 

Domnul Belciug Corneliu – Green Revolution 

O.K. Şi s doua întrebare este legată de realizarea acelui document 

care este prevăzut în PMUD şi anume ghidul de proiectare a infrastructurii 

până la nivel de capitală, ştiţi că există un document care ar trebui să fie 

realizat conform PMUD-ului. Întrebarea mea este dacă există fonduri 

curpinse în bugetul de anul acesta pentru realizarea ghidului de proiectare 

a infrastructurii destinată transportului alternativ. 

 

Doamna Şef serviciu planificare lucrări Bardan Lorena 

Direcţia Investiţii nu are fonduri prevăzute pentru transportul 

alternativ. Direcția Transporturi are partea de transport. Ei se ocupă în 

mod special de partea de transport. Direcția investiții de partea de 

infrastructură în ceea ce privește transportul. 

 

Domnul Belciug Corneliu – Green Revolution 

Da, bine, acum nu ştiu dacă ghidul trebuia să fie la investiţii sau la 

infrastructură, dar vă mulţumesc pentru răspuns. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Mulţumesc şi eu.  

Nu mai sunt alte înscrieri la cuvânt. O clipă. Cred că mai este o 

înscriere. Domnul Opriţa. 

 

Domnul Opriţa Alexandru – Fundaţia Comunitară Bucureşti 

Da. Mulţumesc frumos. Foarte rapid, voiam să vă întreb pentru a 

verifica dacă am înțeles corect ce porțiuni de trasee de biciclete vom 
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vedea executate anul acesta, dincolo de partea de, nu mă refer la partea 

de studii premergătoare, ci efectiv la ce ne putem aștepta să vedem în 

teren executate?  

Mulțumesc. 

 

Doamna Şef serviciu planificare lucrări Bardan Lorena 

Deci avem de finalizat traseul 1 tronsonul 2 Piața Presei Libere, 

Şoseaua Kiseleff, Bulevardul Constantin Prezan, unde se se lucrează pe 

Kiseleff cu Constantin Prezan. Mai avem traseul 2 Piața Victoriei, 

Bulevardul Iancu de Hunedoara, Șoseaua Ștefan cel Mare cu Mihai Bravu 

și traseul 4 Bulevardul Libertății, Bulevardul Unirii, Decebal și Basarabia. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Deci acestea sunt în execuție efectiv pentru anul acesta prevăzute, 

nu pentru studii. Aceste trei trasee. Corect?  

 

Doamna Şef serviciu planificare lucrări Bardan Lorena 

Da Și mai avem studiu de fezabilitate pentru ei realizarea 

infrastructurii pentru transport verde, piste pentru biciclete în municipiul 

București. 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Şi masterplanul acela. 

 

Doamna Şef serviciu planificare lucrări Bardan Lorena 

Da. Şi masterplanul.  

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Dar acelea sunt studii ambele. Bun. 
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Vă mulțumesc atunci pentru răspunsuri. Nu mai sunt alte întrebări, 

așa încât nu mai avem nici un punct sau ordinea de zi de astăzi vizavi de 

bugetele subordonatelor. 

Aș vrea să vă mulțumesc tuturor pentru participare, în primul rând 

invitațiilor noștri din ONG-uri, reprezentanții ONG-urilor din zona de mediu, 

de Protecția Animalelor, consilierilor generali prezenți astăzi la ședință, 

domnilor directori și de asemenea suportului tehnic, domnul Dancă și 

domnul Cezar Dragomir pentru ajutor, dar și celor care poate ne-ați urmărit 

în online fiind o ședință transmisă live. Vom avea un proces verbal al 

ședinței gata cât mai repede cu putință. El, din păcate nu va fi gata într-o 

săptămână dar sperăm să-l avem în maxim două trei săptămâni și vi-l vom 

transmite tuturor invitaților de astăzi chiar dacă nu au participat neapărat 

la ședință toți cei care au fost invitați, dar în special celor care bineînțeles 

au fost prezenți cât și direcțiilor care au fost prezente și care au primit 

recomandări. S-au făcut astăzi câteva sugestii de noi întâlniri cu privire la 

diverse subiecte și cred că important să se ia inițiativa de către direcțiile 

respective pentru a le organiza, începând cu Direcția Relația cu ONG-uri, 

Direcția de Mediu, dar au fost și pe salubritate și cu ALPAB-ul pe locurile 

de joacă și pe pistele de biciclete și nu numai. De asemenea, cum am 

spus, noi oricum avem această înregistrare pe care o vom transmite, va fi 

pusă în cursul zilei de astăzi pe site-ul primăriei, deci vom lua de aici toate 

sugestiile dumneavoastră în primă instanță și le vom transmite către 

cabinet primar, către direcții în cazul în care vom dori să facem ajustări 

prin amendamente la aceste bugete să fie făcute fiindcă bugetul cel mai 

probabil va fi a adoptat până în 7 februarie mă gândesc, așa încât cred că 

este important să aibă aceste sugestii până atunci ca să putem să-l 

adoptăm cum spuneam ca amendamente în cadrul ședinței. 

Da, doamna director Simion. 

 

Doamna Director Simion Ştefania – Administraţia Parcul Natural 

Văcăreşti 

Aş avea şi eu o scurtă intervenţie. Am văzut când ați lansat invitația 

la această participare online, ați invitat ONG-urile şi oricine din public să 

facă și comentarii în scris la adresa aceea ce am discutat noi aici și voiam 

să vă întreb în privința acestor comentarii, înțeleg că este un termen de 

27, dar dacă n-am înțeles bine și… 
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 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Voi verifica să văd. Deocamdată nu am primit comentarii în adresa 

comisiei. 

 

Doamna Director Simion Ştefania – Administraţia Parcul Natural 

Văcăreşti 

Cum le veţi gestiona? Ni le veţi trimite, dacă…? 

 

 Doamna Preşedinte Ciceală Ana Maria 

Da, da, da. Categoric, tot ceea ce primim, va fi trimis către instituțiile 

respective, către cabinetul primarului și către consilieri din comisii. Sau 

către direcțiile subordonate din primărie pentru că nu e vorba tot timpul de 

instituții. Deci, da, dacă primim sugestii în scris și chiar vă rog și poate e o 

idee bună pentru cei prezenți să transmită și în scris dacă au sugestii 

suplimentare sau vor să le puncteze în felul acesta în scris către noi și noi 

le redirecționăm prin grija domnului secretar al comisiei. Acum cred că mai 

era o sugestie, o întrebare de fapt, dacă putem să retrimitem propunerile 

de buget actualizate și … înregistrare? Vom trimite link-ul către 

înregistrare. Propunerile de buget, în schimb, ele n-au fost actualizate, vor 

fi actualizate în măsura în care se vor face amendamente în cadrul 

ședinței în care se va adopta bugetul pe anul acesta. Deocamdată 

propunerile de bugete sunt cele de pe site-ul primăriei, afișate în 

dezbatere publică și fundamentările bugetare, chiar dacă nu coincid unele 

dintre ele că nu toate coincid cu bugetul afișat pe site-ul primăriei, nu vor 

fi actualizate. Practic executivul de la Direcția Financiară din primărie, de 

data aceasta, în acest an și-a asumat corecțiile bugetare pe care le-a făcut 

în bugetul instituțiilor și nu vor mai fi refăcute fundamentările bugetare pe 

noile bugete, dar vor fi actualizate bugetele cu amendamentele respective 

cred că de îndată ce se publică în Monitorul Oficial, după ședința de 

adoptarea bugetului, acelea vor fi actualizate cu bugetele propriu zise. 

Poate e o idee bună, mă gândesc acuma, ar fi să avem dacă sunt 

modificări și în timpul anului substanțiale pe anumite linii bugetare, să 

avem dezbateri pe buget și chiar dacă nu facem în comisie că poate nu 

este necesar dacă nu este ceva într-adevăr substanțial, dar de multe ori 

sunt tot felul de permutări între capitole bugetare la rectificări și poate n-ar 

fi rău ca publicul să poată să transmită sugestii pe site-ul primăriei direct 

la aceste rectificări bugetare înainte ca ele să fie adoptate în ședința de 
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consiliu. Am văzut sugestia asta mai demult în spațiul public și o vom 

transmite și noi din partea comisiei de mediu. Bun. Așadar vom transmite 

într-adevăr înregistrarea pe mail, dar propunerii la actualizate de bugete 

va trebui să le urmăriți pe site-ul primăriei. Dacă în schimb mai sunt 

subiecte pe care doriți să le dezbatem în cadrul comisiei în afară de cea 

pe care am prevăzut-o cu privire la ASPA și alte instituții cu atribuții în 

domeniu, suntem deschiși, de exemplu pe Direcția Relația cu ONG-ul și 

programul acesta cu siguranță vor mai fi întâlniri cât de curând pentru a 

dezbate sugestiile de acolo care sunt multe și să vedem cum facem. Cel 

mai important acolo mi se pare iarăși să avem programul demarat cât mai 

repede cu putinţă call-ul de proiecte anul acesta. Bun. 

Vă mulțumesc mult, încă o dată, celor care ați participat și celor care 

ne-ați urmărit. Vă doresc o săptămână cât mai bună cu putință și ne 

revedem în comisia în care vom dezbate probabil amendamentele la 

buget, propuse. O zi bună să aveţi şi să ne auzim cu bine. 

Declar şedinţa închisă. 

 

Ședința comisiei s-a încheiat la ora 13,22. 
 

Notă: Consemnarea voturilor s-a realizat în conformitate cu 
rezultatele generate de platforma online de videoconferință WebEx pe 
care s-a desfășurat ședința. 
 
 
      PREȘEDINTE                                                     SECRETAR 
CICEALĂ ANA MARIA        VIŞAN HORIA ALEXANDRU 
 


